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střípky z jednání Rady města Kralupy nad Vltavou�

Vážení a milí, 

bez okolků a úvodních „tanečků“ se s vámi musím hned 
na začátku podělit, jak si tady na úřadě žijem… 3. 4. se 
konalo veřejné zasedání zastupitelstva. Jednání bylo 
vskutku „výživné“, trvalo více než pět hodin, „jelo“ se 
bez přestávky, projednáváno bylo několik bouřlivých 
bodů, viz str. 3-6.

A bohužel ani tentokrát nechyběl známý kralupský 
provokatér – rádoby Švejk, avšak v nějaké zákeřné re-
inkarnaci. 

To, že se bude účastnit, cítíte již předem v kostech. V ho-
dině „H“ se rozletí dveře, až máte strach, že vypadnou 

z pantů. Pak nakráčí usurpátor do místnosti - jako kohout 
do ringu, s krkem bojovně načepýřeným a divokým výra-
zem v očích. Jen ty ostruhy na nohou mu (zatím) chybí. Vzá-
pětí hlasitě upozorní, že nechce být v přímém přenosu. Ale 
nebojte, nemyslí to vážně, svou slávu si patřičně užívá. Je 
to rozený exhibicionista, kterému pozornost dělá dobře…

Toho večera se hlučný otrapa hlásil ke slovu při ka-
ždém tématu, někdy i vícekrát. Pořád se občerstvoval, 
aby měl dostatek vláhy na svou plamennou řeč. Velmi to 
s ním „šilo“, jak se nemohl dočkat, až dostane slovo, na 
jehož udělení mnohdy ani nečekal. Nic naplat, že jeho po-
střehy nikoho nezajímaly a často byly úplně mimo mísu.

Zasedání se jeho přičiněním protáhlo do pozdních 
nočních hodin. Když už množství urážek 
a úroveň vyrušování překročila všechny 
meze, a tento samozvanec doporučil jed-
nomu ze zastupitelů návštěvu psychiat-
rické ambulance, dostala městská poli-
cie pokyn ke zlobrovu vyvedení, ten však 
nechtěl svoji příležitost k hereckému vý-
konu promarnit. Vyskočil ze židle. Prohnul 
se jak luk, až to odporovalo fyziologii pá-
teře… (Protipól Švejka žije?!) Rázně zasa-
lutoval a křičel, až se stěny jednací míst-

nosti otřásaly: „Co si přejete, pane veliteli?“ Dále už bylo 
slyšet jen: „Proč, pane veliteli? Nesahejte na mě!“ Svým 
„jáááu, jáááu, jáááu, nechte mě bejt“, „pomóóóc“, bavil 
přítomné publikum ještě nějaký čas po svém vyvedení, je-
čel totiž z dálky jak potrefená husa, a to se mu vůbec nic 
nedělo. Asi preventista… ŠVEJKOVY patálie tedy nekončí, 
je to taková neverending story…

MěÚ Kralupy tímto známému recidivistovi děkuje za 
rekordní sledovanost přímého přenosu ze zasedání, je-
hož link si občané aktivně sdíleli a opakovaně přehrá-
vali onu groteskní pasáž. 

„Těšíme se“ zase v červnu na jeho další divadelní kus.
 ANDREA JŮNOVÁ, ŠÉFREDAKTORKA KZ

slovo úvodem�

u Rada města schválila:
Změny rozpočtu r. 2023, které ovlivní závazné uka-
zatele rozpočtu:
Zapojení finančních prostředků do rozpočtu 2023 
v celkové výši 271 800 Kč. Jedná se o finanční pro-
středky na zajištění úhrady nákladů za ubytování osob 
přicházejících z území Ukrajiny na základě Smlouvy 
o spolupráci při zajištění ubytování mezi Středočes-
kým krajem a městem Kralupy nad Vltavou. Navý-
šení příjmů kap. č. 10 – kancelář starosty, § 6221 
o 271 800 Kč a navýšení výdajů kap. č. 10 – kancelář 
starosty, § 6221 o 271 800 Kč.
Zapojení finančních prostředků do rozpočtu 2023 
v celkové výši 1 500 000 Kč. Jedná se o neinvestiční 
dotaci z MŠMT v rámci Výzvy Adaptační skupiny pro 
děti cizinců migrujících z Ukrajiny leden–červen 2023. 
Finanční prostředky jsou určeny pro město Kralupy 
nad Vltavou. Navýšení příjmů kap. č. 1 – ekonomický 
odbor, pol. 4116 o 1 500 000 Kč a navýšení výdajů 
kap. č. 10 – Kancelář starosty, § 6221 o 1 500 000 Kč.
Změny rozpočtu r. 2023 – převody, které neovlivní 
výši rozpočtu:
Převedení finančních prostředků v celkové výši 
269 675 Kč z kap. č. 1 – ekonomický odbor, § 6409 
(rezerva města na investice) na kap. č. 7 – správa 

majetku, § 6171 (činnost místní správy). Finanční 
prostředky budou použity na přestavbu vozidla Taxík 
Maxík – Ford Custom Combi, viz usnesení RM ze dne 
6. 3. 2023 č. 23/5/9/5.
u RM schválila smluvní pokutu dle čl. XIII. Smluvní 
pokuty, odst. 2, bodu a) Smlouvy o dílo, č. objedna-
tele: RISML/00075/2022, ze dne 2. 5. 2022, v rám-
ci akce „Rekonstrukce objektu plaveckého bazénu 
Kralupy nad Vltavou – III. etapa“, která bude uděle-
na zhotoviteli stavby, společnosti Bohemik s. r. o., se 
sídlem Pražská 636, 263 01 Dobříš, IČ: 24265021, 
za prodlení s termínem dokončení díla dle č. III. Doba 
plnění, odst. 1, o celkových 28 kalendářních dní, a to 
ve výši 420 000 Kč.
u RM schválila realizaci městských hodin v Huso-
vě ulici, zničených v souvislosti s leteckým náletem  
v r. 1945, a to ve variantě repliky původních historic-
kých hodin. Kamenný sokl s dvoustrannou lucernou 
bude proveden z pískovce a stožár s lucernami budou 
navrženy jako kovové (ocel a kovářská čerň).
u RM schválila uzavření objednávky na vzniklé prá-
ce na opravě rozvodů vodovodu v prostorách stáva-
jící sauny v objektu plaveckého bazénu, č. p. 1089, 
za účelem odstranění havarijního stavu vodovodních 
rozvodů. 

ČERVEN
Příjem inzerce do 12. 5. 2023

do 12:00; zasílání článků a pozvánek
do 15. 5. 2023 do 12:00 hod.

uzávěrky vydání�

veř. jednání zastup.�
 12. 6. 2023 v 17:00 hod.

ve velké zasedací místnosti MěÚ Kralupy nad Vltavou.

OBSAH:
Podháj skýtá nejeden knižní poklad!

str. 11
Rozhovor s Martinem Frindem, umělcem 
spjatým s naším městem.

str. 12-13
Sourozenecká expedice do 
Šalamounova chrámu.

str. 14-15
Pamatujete Černý kanál?

str. 22-23

Výročí Datum piety Místo a čas (čas je orientační)

8. 5. 1945 – ukončení  
II. světové války 

pátek 5. 5. 2023
10:00 Lobeček; 10:15 ZŠ Komenského; 10:20 Sokol Kralupy; 10:30 památník na Palackého 
náměstí; 10:40 Hostibejk; 11:00 kralupský hřbitov; 11:10 Minice; 11:15 ZŠ Mikovice; 11:30 Zeměchy.

Švejk žije! Momentka z veřejného 
jednání Zastupitelstva m. Kralupy. FO
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Střípky z veřejného jednání Zastupitelstva Kralup n. V. konaného 3. 4. 2023�
Účastnili jste se dubnového jednání? Sledovali jste online přenos? Že ne? Přinášíme vám souhrn 
těch nejzajímavějších témat... Jaké záměry rezonují městem? Na čem se zastupitelé shodli  
a na čem ne – o tom se dočtete na následujících stránkách. 
Další veřejné jednání, kam můžete přijít vyjádřit svůj názor či vznést dotaz, se uskuteční 12. 6.

V ýhodou tohoto plánu je, že budova už sto-
jí, čímž se ušetří čas i peníze, potřebuje 

jen rekonstrukci, ÚP se školou počítá, lze vy-
užít současného stavu – tj. nemusí se stavět 
sportoviště, okolní infrastruktura (autobuso-
vá zastávka, příjezdové komunikace, chodní-
ky). Uvnitř budovy je tělocvična, prostory pro 
praktickou výuku, internát, jídelna, kuchyně. 

Odhad rekonstrukce areálu SOŠ zní na cca 
500 mil. Kč (nová škola by stála 800-900 mil. 
Kč). Předpoklad dotací: 1 250 000 Kč/dítě, tj. 
85 % nákladů na školu z MŠMT, 5 % z další 
dotace (pasivní budovy). 

Areál by mohl Stč. kraj nabídnout městu 
Kralupy za odhadní cenu stanovenou znalcem, 
a to na splátky (10-15 let), jako se tak stalo v ne-
dalekých Středoklukách či Českém Brodu, kde 
se také rekonstruuje školské zařízení. V mezi-
čase dá kraj tento objekt městu do bezúplatné 
výpůjčky. Stč. kraj na tom není tak dobře, aby 
mohl objekt darovat. Objekt SOŠ bude uvolněn 
v červnu po skončení školního roku (pozn.: 
SOŠ a SOU v Kralupech končí v rámci reformy 
středoškolského vzdělávání Stč. kraje). 

Úprava bývalé odborné školy pro potřeby 
základního vzdělávání by měla zabrat 3-4 roky, 
předpokládané dotace, které jsou nyní ve hře, 
se budou muset případně dočerpat do června 
roku 2026, škola by se tedy mohla otevřít v zá-
ří 2026. Byla by tam 1.-9. tř. (2 třídy pro každý 

ročník). Naplnění školy nebude pravděpodob-
ně problém, míst je dlouhodobě nedostatek, 
místní děti se aktuálně tísní v přeplněných tří-
dách. Do města v dalších letech přijdou noví 
obyvatelé v rámci již komunikovaných deve-
loperských projektů. Dalším argumentem je 
bobtnající okolí Kralup, satelitní městečka na 
území okolních obcí, která jsou v rámci dojez-
dového prstence okolo Prahy a stále generují 
další a další školáky.

S řediteli škol v rámci ORP i mimo ORP ko-
munikoval místostarosta Petr Holeček. Své děti 
by rády posílaly do Kralup obce Otvovice, Zá-
kolany, Postřižín, Zlončice, Úžice, P. Břežany 
a Velká Ves. Holubice a Tursko budou stavět svo-
ji svazkovou školu. Nelahozeves plánuje vybu-
dovat 2. stupeň, tj. 6.-9. tř., čímž uleví veltruské 
škole, kde mají až 35 dětí ve třídě. I tam se však 
blýská na lepší časy, město získalo dotaci 40 mil. 
Kč na přístavbu základní školy. O svazkové ško-
ly uvažuje i Odolena Voda a další obce z jejího 
okolí, stavba takové školy by trvala 6-7 let, stála 
by 700 mil. Kč. Obecně je problém u svazkových 
škol ten, že je sice pro několik obcí, ale jen jedna 
obec ji má fakticky na svém území, ostatní platí 
miliony za projektovou dokumentaci a stavbu 
dle podílu dětí do ní umístěných, často obce 
tyto peníze v rozpočtu nemají. Kralupy v tomto 
případě od svazkové školy upustily, děti z obcí, 
kde nemají platnou dohodu o spádovosti, budou 

Budou mít Kralupy novou základní školu?
■ Na posledním veřejném zasedání zastupitelstva města projedná-
vali přítomní zastupitelé záměr nové základní školy, která by mohla 
vzniknout v areálu bývalé SOŠ a SOU a pojmula min. 540 dětí. 

přijímat jen v případě volné kapacity, v takové 
situaci se budou tyto obce podílet na provozu 
školy (dle počtu svých žáků), na stavbě samot-
né však nikoliv. 

Záměr města (převést objekt na město 
za účelem další základní školy) byl zastu-
piteli schválen, starosta byl pověřen jed-
náním o odkupu areálu se Stč. krajem.

Hlasovalo 19 přítomných, pro 17, proti 1, 1 
se zdržel.

2. část areálu budovy by se v budoucnu da-
la využít na zařízení pro seniory - domov dů-
chodců, jelikož Červený Mlýn je nedostatečný 
(kapacita, nevyhovující podmínky). Stč. kraj 
by finančně mohl podpořit i tento záměr, moh-
lo by tam žít 100-120 klientů, investice by se 
daly započíst.

V rámci diskuse o budoucnosti základního 
školství v Kralupech, otevřel opoziční zastupi-
tel Josef Novák téma zrušení SOŠ a SOU, chtěl, 
aby se hlasovalo o podání návrhu k ústavnímu 
soudu na zrušení rozhodnutí Stč. kraje o zá-
niku kralupské odborné školy (sloučení kra-
lupské SOŠ/SOU s neratovickým učilištěm). 
Jeho argumentem bylo, že celý proces proběhl 
rychle a bez dostatečné včasné komunikace se 
školou a studenty. Podle pana Nováka nemají 
zdejší studenti alternativu ke všeobecnému 
vzdělání (gymnáziu), což je chyba. Výsledkem 
polemiky politiků bylo nezařazení tohoto do-
datečného bodu do programu dubnového za-
sedání. AJ

ANKETA: V čem vidíte úskalí/rizika záměru na odkup areálu SOŠ a SOU? Jsou-li nějaká...

Mgr. Jiřina Hereinová,  
koaliční zastupitelka, ODS
Záměr města na odkup areálu SOŠ a SOU 
a následné přebudování na novou ZŠ jsem 
schválila, neboť nová škola je v Kralupech 
a ORP nutná. Všem přeplněným školám by se 
ulevilo, bylo by méně žáků ve třídách a mož-
ná bychom zase měli volné odborné učebny, 
které se v současnosti bohužel často musí využívat 
i jako třídy kmenové. Zoufalý nedostatek míst ve školách 
je ovšem dnes. Trochu se obávám, že než se podaří získat dotaci 
a školu vybudovat, je možné, že křivka populace klesne a škola 
se zcela nenaplní. Další úskalí vidím v získání dostatečného počtu 
pedagogických pracovníků. I ve  stávajících školách  je často vel-
mi obtížné obsadit místa kvalifikovanými učiteli. Naopak myšlenka 
vybudovat kromě školy v areálu také domov důchodců se mi 
velmi líbí, neboť takové velké město jako jsou Kralupy, tento druh 
zařízení postrádá. 

Petr Holeček, místostarosta, STAN
Pokud Zastupitelstvo Středočeského kraje 
opravdu odsouhlasí žádost o odkup školského 
areálu bývalého chemického učiliště naše-
mu městu, bude výhodné a potřebné v něm 
zřídit základní školu. Počet žáků v současných 
školách neustále stoupá, třídy jsou naplněny 
žáky, školy kvůli narůstajícím kmenovým třídám 
mnohdy  pozbývají odborných učeben. Zároveň 
se i v okolních spádových obcích, jejichž děti dojíždějí do 
našich škol, zvyšuje počet obyvatel - někde i velmi intenzivně. Také 
v Kralupech nad Vltavou se v blízké budoucnosti počítá s novou vý-
stavbou a tedy i s potřebou změny infrastruktury a s navýšením míst 
ve školách.  S tímto vším je třeba počítat a proto  zřízení nové školy 
je vlastně nutností. A jestliže ji zasadíme do bývalého školního areálu 
k tomu stvořenému, v návaznosti na sportoviště u zimního stadionu, 
i poměrně velkého venkovního prostoru školního areálu, bude to, 
myslím, jen dobře. Přestavba objektů by nám měla ušetřit čas i pení-
ze oproti výstavbě nového objektu na „zelené louce“.

Reportáž z jednání.



4 AKTUALITY

Ing. Petr Listík, koaliční zastupitel, ODS
Stručná historie záměru na výstavbu ZŠ a shr-
nutí některých faktů:
Na začátku bylo rozhodnutí zřizovatele SOŠ 
a SOU, jímž je Středočeský kraj, ukončit pro-
voz SOŠ A SOU v Kralupech. Zároveň je objek-
tivní skutečností stoupající počet dětí zejména 
v obcích kolem našeho města. Tento trend se dá 
očekávat i v následujících letech. Zásadní zvýšení kapa-
city základních škol v obcích kolem Kralup n. V. se v nejbližší době 
nechystá. Umístění šesté základní školy do areálu bývalého učiliště 
se přímo nabízí jako řešení tohoto stavu.
Úskalí či negativa záměru na výbudování ZŠ:
Jako největší negativum (chcete-li minus) vidím v situování areálu 
školy v Lobečku. Vzhledem k poptávce by bylo vhodnější umístění 
nové ZŠ na opačném konci města.
Dalším úskalím bude jistě finanční náročnost celého projektu, která 
ale bude podstatně nižší než náklady na výstavbu úplně nového 
areálu. 
Na závěr pozitiva: Areál učiliště bude dál sloužit účelu, ke kterému 
byl vybudován, tedy vzdělávání dětí, to není samozřejmé. Vybu-
dování nové ZŠ vyřeší blížící se problém s nedostatečnou kapaci-
tou stávajících základních škol. To jsou důvody proč jsem schválení 
záměru podpořil.

Mgr. Martin Luksík,  
opoziční zastupitel, ANO a nez.
Největší problém vidím v případě nezískání 
státní dotace, a tedy varianty vybudování 
nové školy s pomocí úvěru. Bavíme se o zá-
měru za téměř 1 000 000 000 Kč. 
Dalším úskalím může být naplněnost školy, 
zvláště v prvních letech existence.
V neposlední řadě mě trápí dopravní obslužnost této lokality. Děti 
dnes do školy pěšky téměř nechodí a sem by pravděpodobně 
dojíždělo velké množství žáků z okolních obcí. Čili obrovský nárůst 
dopravy zvláště v nejvíce exponovaných časech.
Protože chci končit pozitivně, tak velkým plusem pro stávající školy 
by měl být určitý pokles naplněnosti tříd a tím zlepšení podmínek 
pro výuku v nich. Ani u nás dnes nejsou výjimkou třídy s třiceti žáky.

Petr Marek,  
opoziční zastupitel, ANO a nez.
Podle mého názoru je dobře, že areál bude 
ve vlastnictví města, protože areál skýtá růz-
né možnosti využití a město nemá takových 
objektů nazbyt. Primárním cílem je umístění 
ZŠ, což je také podmínkou pro odkup areálu. 
Dále se diskutuje umístění některého zařízení 
pro sociální potřeby obyvatel, osobně bych ale 
nevylučoval ani případný návrat některého středoškol-
ského zařízení, které by mohlo fungovat paralelně se ZŠ a otevíraly 
by se tak nové možnosti pro kralupské studenty.

Financování přestavby bude pravděpodobně značně závislé na 
dotacích, nicméně, vzhledem k prospěšnosti a potenciálu, který 
v objektu vidím, bych se v případě potřeby nebránil ani čerpání 
úvěru. Důležité však bude důkladně zvážit, k jakému dalšímu zá-
měru bude objekt využíván.

Mgr. Tomáš Pekárek,  
opoziční zastupitel, ANO a nez.
Hlasování jsem nepodpořil, protože ne-
rozumím tomu, proč nečinně přihlížíme, 
jak nám Středočeský kraj likviduje jedinou 
střední školu a odborné učiliště, které ve 
městě máme. Navíc proto, abychom tomu 
samému kraji vytrhli trn z paty a nechali si v Lobečku za miliardu 
korun vybudovat základní školu, kterou nepotřebujeme. Pro místní 
děti máme kapacitu škol dostačující, takže řešíme problémy okolí. 
Jsme město s chemickým areálem, nedávno jsme zrekonstruovali 
jednu ZŠ, kde jsme vystavěli laboratorní třídy pro výuku chemie 
a fyziky, máme zde pracoviště VŠCHT, ale zrušením SOŠ a SOU při-
cházíme o důležitý mezičlánek. Kam budou kralupské děti chodit, 
pokud ne na gymnázium? Budou muset někam dojíždět.

Jan Špaček, koaliční zastupitel, STAN
Záměr odkupu areálu SOŠ a SOU je zcela 
v souladu s potřebou města navýšit kapaci-
tu pro umístění žáků v kralupských školách. 
Na ZM vše místostarosta Petr Holeček zcela 
srozumitelně vysvětlil, objasnil situaci v okolí 
Kralup a ze všeho zcela jasně vyplynula nut-
nost zakoupení tohoto areálu a vybudování 
školy, popř. zázemí pro sociální služby. Vzhledem 
k navyšování počtu obyvatel našeho města, kterému nelze zabrá-
nit, věc naprosto důležitá a zásadní.

Marek Škabrada, radní, STAN
Vzhledem k tomu, že Středočeský kraj roz-
hodl o sloučení SOŠ a SOU Kralupy a SOŠ 
a SOU Neratovice a tím pádem i o ukon-
čení kralupské odborné školy, je dobře že 
zastupitelstvo města podpořilo tento záměr. 
Chceme tímto zabránit prodeji této školy 
soukromému investorovi a potenciální bytové 
výstavbě. I když se nepovedlo střední školu zachovat, je dobře, 
že je zde vůle zachovat školní zařízení. Do karet tomu samozřejmě 
hraje i potřeba nové základní školy, jelikož je patrné, že se Kralupy 
budou v blízké době rozrůstat. Pokud se podaří školu od kraje od-
koupit, vyřešili bychom tak kapacitu základního vzdělávání v Kra-
lupech do budoucích let. To samozřejmě bude vyžadovat nemalé 
náklady na rekonstrukci školy. Snad se nám podaří získat nějakou 
dotaci. Rozhodně to bude pro Kralupy menší investice, než stavět 
novou školu někde na „zelené louce“.

(Byli osloveni všichni zastupitelé, zbylí se do data uzávěrky nevyjádřili.)

K 1. 7. 2023 bude z rozhodnutí České pošty 
uzavřena poštovní pobočka v Lobečku, v re-
publice bude zrušeno dalších 299 pošt. Důvo-
dem je jejich nerentabilita a pokles poptávky 
obyvatel po klasických poštovních službách 
vlivem pokračující digitalizace. Dle vyjádření 
ČP nebudou tímto krokem doručovací služby 
ve městech nijak dotknuté. 

Otázkou je, zda pošta v Nerudově posílí per-
sonál na přepážkách, aby byli lidé rychleji od-
baveni. Město vznese v tomto duchu dotaz na 
vedení pošty, o výsledku bude informovat jed-
no z dalších vydání KZ.

Oznámení o zrušení 
lobečské pošty vzbudi-
lo  vlnu nevole hlavně u 
starších a méně mobilních 
občanů. Někteří přišli vy-
jádřit svůj nesouhlas na 
dubnové zastupitelstvo. 
Tam se zastupitelé 
s občany dohodli, že 
jménem města zašlou 
nesouhlas s uzavřením této pošty na Mi-
nisterstvo vnitra ČR a ředitelství České 
pošty. 

Vzhledem k ještě větší vy-
tíženosti pošty v Nerudově 
zazněl návrh zastupitele 
Martina Luksíka na zpo-

platnění stání v Nerudově 
ulici a omezení doby parková-

ní na hodinu (hodinová sazba by 
měla být o trochu vyšší než 
na přilehlém parkovišti). 
Záměrem opatření bude, 

aby měli lidé kde zaparkovat, když potřebu-
jí na poštu či k lékaři, a nebylo tam obsazeno 
stejným řidičem po celý den.  AJ

Pošta v Lobečku s červnem končí
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J elikož je situace z hlediska dopravní bez-
pečnosti na krajské komunikaci v Hybešově 

ulici značně nepřehledná, provedli představi-
telé města průzkum vztahující se k možnému 
vybudování parkovacích stání. Tato iniciativa 
se posléze setkala s kladnou odezvou ze stra-
ny obyvatel, přičemž právě na jejím základě 
vznikla projektová dokumentace čítající tři-
náct parkovacích míst, z toho devět placených.

Protože se městu následně podařilo ušetřit 
finanční prostředky z připravované akce „Re-
konstrukce Čechovy ulice – III. etapa“, roz-
hodli se kralupští zastupitelé prodiskutovat 
možnou realizaci parkovacích stání v Hybe-

šově ulici ještě v tomto období (stalo se tak 
na pracovním zasedání dne 27. 3. 2023). Díky 
jejich kladnému stanovisku bylo poté nezbyt-
né přistoupit ke kácení třech stromů, a to na 

základě řádného povolení od Odboru životního 
prostředí MěÚ Kralupy.

V průběhu kácení byl ovšem tento proces za-
staven v důsledku stížnosti jednoho z občanů 
(fakticky byl pokácen pouze jeden strom). Česká 
inspekce životního prostředí posléze vyjádři-
la nesouhlas s tímto postupem a postoupila ce-
lou věc krajskému úřadu k přezkoumání. Akce 
možné výstavby parkovacích míst v Hybe-
šově ulici se tedy prozatím ruší. Zároveň 
tímto došlo k odstranění souvisejícího 
bodu z programu veřejného zasedání za-
stupitelstva, které se uskutečnilo v pon-
dělí 3. 4. 2023. ALEŠ LEVÝ, TISKOVÝ MLUVČÍ

Nová parkovací místa 
v Hybešově ulici zatím nebudou

Silnice patří kraji. Předpokládám tento scénář. Autobus s lidmi se 
nám do něčeho nabourá a řidič uvede toto: „Pokud by tam ne-
stála osobní auta, tak jsem se vyhnul.“ Kraj nám sem hodí zákaz 
zastavení a máme vymalováno. Bydlím v Hybešově ulici a potře-
buji parkovat. Předběžně to cítím tak, že pokud se stromy probe-
rou s rozumem, tak zbývajícím se rozšíří jejich koruny. Jak situaci 

dále řešit? Dát tam omezení rychlosti na 40 km/hod. se zákazem 
nákladních automobilů? Zřejmě se bude opravovat Přemyslova 
ulice, což bude na delší dobu. Středočeský kraj bude pravděpo-
dobně potřebovat Hybešovu dobře průjezdnou. A to na věky. Dů-
věřuji tedy i nadále ve vstřícnost města k vybudování parkovacích 
stání.

(vyjádření města ke kácení stromů)  

Vyjádření občana bydlícího v Hybešově ulici od roku 1976 (redakce jméno zná):

Na kole až k „Tondovi“
Stavbu cyklostezky Kralupy – Zákolany pro-
vázel nejeden problém, nyní je vidět světlo na 
konci tunelu.

Dostavbu stezky pozdrželo odvolání jednoho 
občana ze Zákolan, projekt musel být tedy pře-
pracován, trasa byla oproti původní upravena 
(došlo ke změně záplavových zón v okolí Záko-
lanského potoka), následovalo nové stavební 
povolení, zároveň došlo ke zdražení realizace 
vlivem nárůstu cen materiálu, zbylá zákolan-
ská část trasy se tedy navýšila o 6 mil. Kč, obec 
s realizací souhlasí, pokud jí Kralupy bezúroč-
ně půjčí (na 10 let), jelikož nemají v rozpočtu 
prostředky na realizaci. Zákolany již nechtějí 
platit tržní úroky. Bez takového financování by 
se stavba zastavila.

Kralupy v minulosti již takto sousedním ob-
cím půjčily: Otvovicím 5 mil. Kč, Zákolanům 6 
mil. Kč, Zákolanům by se tedy půjčovalo podru-
hé, přičemž první půjčka ještě není doplacena. 
Cyklostezka je ošetřena smlouvou mezi třemi 
obcemi. Nyní se vypíše soutěž na poslední etapu. 

Pokud tedy Kralupy Zákolanům půjčí, stavba 
bude letos dokončena. Pokud by nastalo ve věci 
další odvolání proti stavbě (poslední dopadlo 
dobře ve prospěch stavby/města), realizaci by 
to již neovlivnilo. 

Zastupitelstvo půjčku Zákolanům 
schválilo 18 hlasy pro. Chybí dodělat po-
slední úsek v Zákolanech - část od „vystrko-
va“ k Antonínovi, aby mohla stezka (celkem 
se třemi lávkami přes potok) sloužit v celé své 
délce občanům. 

Byt po školníkovi by se měl 
dočkat rekonstrukce
Ke škole Generála Klapálka patří služební byt 
školníka z roku 1994, jedná se o byt 3+1, který 
bohužel není napojený na vytápění školy, má 
jen přímotopy, z tohoto důvodu je nyní byt ne-
obyvatelný, je plesnivý, má zničené podlahy. 
Byt by mohl být v budoucnu využit v rámci 
náboru učitelů pro město. Náklady na opravu 
bytu činí 2,5 mil. Kč (bez DPH), investiční 
záměr rekonstrukce byl schválen, bude 
řešeno VŘ na dodavatele.

Další omezení popíjení alkoholu 
a žebrání 
Město projednalo rozšíření zón, kde je zaká-
záno pít alkohol a žebrat, nyní se zákaz týká 
6 lokalit (viz níže). 
Rozšíření zón odsouhlasilo 18 zastu-
pitelů. 

Vyjádření MěP k nově aktualizované OZV:
Zastupitelstvo města na svém zasedání dne 
3. dubna 2023 rozhodlo o schválení rozšíření 
počtu lokalit v obecně závazné vyhlášce týkají-
cí se zákazu konzumace alkoholických nápojů 
a žebrání na veřejném prostranství. Iniciátory 
o rozšíření této OZV byly kralupská městská 
policie a bývalá Komise školská a prevence. 
Vyhláška se rozšiřovala o 6 nových lokalit. 
Jde zejména o místa se zvýšeným výskytem 
negativních jevů narušujících veřejný pořá-
dek. Městská policie se na tuto problematiku 
zaměřuje denně v rámci běžné kontrolní čin-

nosti. Nově má 
tak další pre-
ventivní i re-
presivní nástroj 
pro řešení to-
hoto problému. 
Lidé se tak bez postihu nenapijí nově na sídl. 
U Cukrovaru před domem s pečovatel-
skou službou, v Lobečku v těsné blízkos-
ti prodejny potravin v ulici Vodárenská, 
dále v lokalitě Podháj, ve vnitrobloku za 
barem Základna, v nově vzniklé ulici 
U Parkovacího domu a před prodejnou 
potravin Říp v ul. Nerudova. Vyhláška 
nabývá účinnosti od 1. května 2023. Všech-
ny OZV a NM i s přílohami naleznou občané 
na webu města. Za porušení OZV města mo-
hou strážníci uložit pokutu příkazem na místě 
až do výše 10 000 Kč. Pokud by byl přestupek 
postoupen příslušnému správnímu orgánu, 
hrozí přestupci pokuta až do výše 100 000 
Kč. Správní orgán může navíc při splnění zá-
konem daných podmínek za přestupek uložit 
také omezující opatření, které může spočívat 
například v zákazu navštěvovat určená veřejně 
přístupná místa.

Za navýšení ceny rekonstrukce 
bazénu mohou vnější vlivy
V rámci rekonstrukce krytého bazénu došlo 
vlivem války na Ukrajině/zdražení materiálu 

Obecně závazná 
vyhláška:
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k navýšení nákladů zhotovitele oproti původní 
kalkulaci, hrozilo, že se rekonstrukce zastaví, 
město nechtělo akci zdržovat, zpětně tedy ne-
chalo hlasovat o podpisu dodatku zhotoviteli 
pro uznání vícenákladů na materiál ve výši 3,4 
mil. Kč (bez DPH). Zároveň zhotovitel dostal 
pokutu (515 tis. Kč) za nedodržení termínu 
zhotovení díla. Dodatek odsouhlasilo 14 
zastupitelů, 5 se zdrželo hlasování.

Rekonstrukce sekundérů 
je v řešení
Městský záměr na rekonstrukci sekundérů na 
rozvod tepla na sídlišti Cukrovar bude stát 25 
mil. Kč (bez DPH), až na polovinu nákladů lze 
získat dotaci. Investiční záměr a žádost 
o dotaci zastupitelstvo odsouhlasilo.

Získá DPS druhý elektromobil 
pro obsluhu klientů?
Zastupitelé schválili investiční záměr 
nákupu elektromobilu pro DPS. MPSV 
vyhlásilo výzvu z NFO na nákup vozidla pro 
dojezd sociálního pracovníka za klientem – 
výše dotace – 99 %.

Skauti budou mít prostor pro další 
činnost
Zastupitelé schválili rozšíření kluboven/

rekonstrukci půdních prostor Skautu 
v Přemyslově ul. z důvodu nárůstu počtu dětí.

Změna pravidel vydávání 
Kralupského Zpravodaje – 
zřízení Mediálního výboru
Cílem bodu, který navrhl Jan Doležálek, bylo 
přenesení gesce vydávání KZ na zastupitelstvo 
města, také schválení nových stanov. K bodu 
však nebylo předkladatelem zajištěno/přilože-
no oficiální vyjádření současné Redakční rady 
ani šéfredaktorky. Zastupitelé vznesli námitky 
ohledně způsobu komunikace nových pravidel, 
nedostatku času na zjištění souvislostí, chybě-
jící širší diskusi a absenci relevantních infor-
mací. Plamenná debata o obsahu stanov byla 
ukončená tím, že se nová pravidla mají nejprve 

projednat v rámci vládnoucí koalice (mezi níž 
nepanuje v tomto shoda), dále Redakční rady, 
a také se šéfredaktorkou, jejíž práce bude tímto 
krokem velmi ovlivněna. 

Zastupitelé odhlasovali odložení rozhodnutí 
na další zastupitelstvo v červnu (12. 6.). 

Návrh nové dopravní značky 
za účelem snížení rizik 
Opoziční zastupitel Martin Luksík navrhl pří-
tomným umístění nové dopravní značky „cyk-
lista v protisměru“ na zač. ul. Maxima Gorkého 
směrem z Revoluční, cyklisté se snaží vyhnout 
tř. Legií a míří na nábřeží… Návrhem se bude 
zabývat Dopravní komise města Kralupy.

STŘÍPKY Z VZ PŘIPRAVILA AJ.

V termínu od 1. 4. do 15. 6. 2023 bude v uli-
cích Podřipská a S. K. Neumanna probí-

hat výstavba kabelového vedení, jež výrazným 
způsobem zasáhne nejen do silničního pro-
vozu, ale také do značné míry omezí možnost 
využití chodníků pro pěší. 

Po stanovenou dobu (1. 4.–15. 6. 2023) bu-
dou v dané lokalitě probíhat práce ve střída-
vých intervalech, a to hned na několika mís-
tech, viz mapka. 

ALEŠ LEVÝ, TISKOVÝ MLUVČÍ

Výstavba 
kabelového vedení 
v ul. S. K. Neumanna 

VÝZVA
Vážení občané, ráda bych vás požádala o spolupráci v anketě. 
Na minulém veřejném zastupitelstvu se velmi dlouho debatovalo  
o zásadních změnách Zpravodaje. Prosím vás tedy o vyjádření, zda vám: 

a) takto vydávaný zpravodaj vyhovuje;
b) raději byste dali přednost bulvárnější verzi a uvítali více politických sporů. 

Jméno hlasujícího: .........................................................................................................................

Hlasovat můžete na webu: www.kralupskyzpravodaj.cz nebo vhozením ústřižku do 
schránky na podatelně. 

Děkuji. Dana Smejkalová, opoziční zastupitelka, ANO a nez.



Účel pronájmu: 
zřízení provozovny občerstvení pro zaměst-
nance a návštěvníky MěÚ.

Podmínky nájmu:
l nájem na dobu neurčitou, s  šestiměsíční 
výpovědní dobou, nájemní smlouva bude 
uzavřena od 1. 6. 2023;

l nájemce provede veškeré úpravy nebyto-
vých prostor včetně vybavení zařizovacími 
předměty potřebnými k provozu občerstvení 
na vlastní náklady tak, aby provoz byl zahá-
jen nejpozději od 1. 7. 2023; 

l minimální otevírací doba občerstvení bu-
de ve dnech: pondělí a  středa od 8:00 do 
17:00 hod.;

čtvrtek od 8:00 do 
15:00 hod.;

úterý a pátek od 8:00 
do 12:00 hod.;

l minimální výše roč-
ního nájmu je 12 000 
Kč včetně 21 % DPH;

l nájemce bude 
hradit pronajímate-
li spotřebu energií 
(el. energie, vodné, 
stočné) nad rámec 
nájmu (měsíční zá-
lohy ve výši 4 000 Kč,  
1x ročně vyúčtování 
bez nároku na od-
počet DPH).

Žádosti lze poslat 
poštou nebo doručit 

osobně do podatelny MěÚ Kralupy nejpoz-
ději do 18. 5. 2023 do 10:00 hodin.

Obálky se žádostmi budou otevřeny komi-
sí jmenovanou radou města dne 18. 5. 2023 
a budou, v souladu se zákonem č.128/2000 
Sb., předloženy radě města k  výběru 
a schválení nájemce.

Bližší informace o podmínkách nájmu bu-
dou zájemcům poskytnuty na Městském úřa-
du Kralupy nad Vltavou, Odboru realizace 
investic a správy majetku. 

Kontaktní osoba: Libuše Literová, tel. 
315 739 816, libuse.literova@mestokralupy.cz 

Další informace po načtení QR kódu.

LIBUŠE LITEROVÁ, 

SPRÁVA MAJETKU

Nabídka pronájmu nebytových prostor
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N a začátku měsíce dubna byla zaháje-
na v pořadí třetí etapa rekonstruk-

ce Čechovy ulice, která způsobem pro-
vedení přímo naváže na již uskutečněné 
dvě části. Projekt primárně zahrnuje 
výstavbu komunikace včetně odvodně-
ní, vytvoření parkovacích míst, výsadbu 
zeleně a v neposlední řadě také realizaci 
nového veřejného osvětlení.

Celkově se jedná o přibližně 300 metrů 
dlouhý uliční prostor, jenž byl v rámci pracovních 
postupů rozdělen do dvou úseků. První začíná 
od křižovatky ulic Čechova a Šafaříkova a kon-
čí za křižovatkou s ulicí Dvořákova. Od tohoto 
místa poté následuje úsek druhý, vedoucí až po 
křižovatku ulic Vrchlického s ulicí Chelčického. 
V rámci stavby dojde také ke koordinaci se správci 
a provozovateli inženýrských sítí, kteří mají v da-
ném úseku plánované rekonstrukce. Jedná se 
o elektrorozvody plynovod, vodovod a kanalizaci. 

Práce v rozsahu celé III. etapy (od 
1. 4. 2023 do 3. 9. 2023) 

Úsek č. 1: 1. 4. 2023 – 30. 6. 2023 
Úsek č. 2: 6. 5. 2023 – 3. 9. 2023 
Dokončovací práce v rozsahu celé III. 

etapy: 20. 8. 2023 – 3. 9. 2023 (pokládka as-
faltové vrstvy komunikace, výsadba stromů, 
vaky, dokončovací práce). 

Po dobu rekonstrukce bude ulice zcela uza-

vřena motorovým vozidlům. Linky autobuso-
vých tras však narušeny nebudou. 

Rekonstrukční práce provede pražská spo-
lečnost MI Roads a. s., a to za cenu 9 689 601,18 
Kč bez DPH, resp. 11 724 417,43 Kč s DPH.

ALEŠ LEVÝ, 

TISKOVÝ MLUVČÍ

V odohospodářství a čištění povrchových 
a průmyslových vod. To byl primární účel 

návštěvy delegace z partnerského města Środa 
Wielkopolska. „Veškerá tato setkání jsou velmi 
zajímavá a přínosná. Se zástupci partnerských 
měst jsme v pravidelném kontaktu a vzájem-
ně si předáváme zkušenosti napříč odvětvími. 
Polské delegaci tímto ještě jednou děkuji za pří-
jemnou návštěvu,“ řekl Petr Holeček, kralupský 
místostarosta.

ALEŠ LEVÝ, 

TISKOVÝ MLUVČÍ

Podmínkou pro použití portálu je mít jeden z druhů 
tzv. elektronické „identity občana,“ nejrozšířeněj-
ším je „bankovní identita,“ a datovou schránku.

„Ušetříte čas a cestu na úřad“
Žádost lze podat z pohodlí domova  
prostřednictvím internetového „PORTÁLU OBČANA.“

Možnost podání e-žádosti 
o nový řidičský průkaz

Nejsnadnější cesta k portálu (pokud nevyužijete výše zobrazený QR kód) 
- na hlavní webové stránce města je viditelně umístěno tlačítko „Portál 
občana a platební brána.“ 
Zde krátké instruktážní video, v případě potřeby 
i podrobnější návod Ministerstva dopravy ČR: 
https://www.mdcr.cz/digitalizace/e-podani

Kralupy navštívila 
polská delegace

Třetí etapa rekonstrukce Čechovy ulice

KAMIL HAINC, 

TAJEMNÍK MĚÚ

Návštěva vodní 
elektrárny Miřejovice. FO

TO
: A

LE
Š 

LE
V

Ý
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45 000 Kč 
panu Jiřímu Veselému na projekt 2 příměstské fotbalové 
kempy.

68 000 Kč 
paní Markétě Hrdinové na projekt Musicfest Kralupy 21. 
ročník.

75 000 Kč 
panu Michalu Meislovi na projekt Hudební festival Unity 
Rage 2023.

58 000 Kč 
spolku Junák – český skaut, středisko Střelka Kralupy nad 
Vltavou, z. s., na projekt Skautské letní a podzimní tábory 
2023.

44 000 Kč
spolku Svaz diabetiků ČR, p. b., na projekt Diabetici 
v pohodě a ve zdravém pohybu. 

61 000 Kč Charitě Kralupy nad Vltavou na projekt Kralupské vinobraní.

35 000 Kč
paní PhDr. Renátě Němečkové na projekt V Kralupech 
společně.

0 Kč
spolku Tenis Akademie Bálek, z. s., na projekt Podpora 
letních příměstských i mimoměstských tenisových kempů 
pro děti a mládež z Kralup nad Vltavou.

87 000 Kč
spolku Kruh přátel hudby Kralupy nad Vltavou, z. s., na 
projekt 51. ročník hudebních slavností Antonína Dvořáka 
v jeho rodném kraji.

68 000 Kč
Divadelnímu spolku Scéna Kralupy na projekt Za Vodou 
2023 – Divadelní festival 23. ročník.

54.000 Kč
Kralupskému spolku přátel historických vozidel, na projekt 
Veteráni na zámku a podzimní setkání příznivců a přátel 
historických automobilů.

66 000 Kč
spolku Kralupské hudební sdružení, z. s., na projekt 24. ročník 
hudebního festivalu Bluegrass Advent.

50 000 Kč panu Radimovi Saudskému na projekt Základna fest.

48 000 Kč
spolku Komorní orchestr Dvořákova kraje na projekt 
Finanční podpora činnosti Komorního orchestru Dvořákova 
kraje pro rok 2023.

60 000 Kč
spolku Dvořákův komorní sbor, z. s., na projekt Dvořákův 
komorní sbor slaví 25 let od vzniku. 

77 000 Kč
Společnosti pro rozvoj Dvořákova gymnázia, , o. p. s., na 
projekt kralupský festival Lednový Underground – hudba 
napříč žánry.

100 000 Kč
příspěvkové organizaci Dvořákovo gymnázium Kralupy nad 
Vltavou, p. o., na projekt: Oslava 100. výročí založení DG 
v Kralupech nad Vltavou.

Žadatel Částka

Basketbalový klub Kralupy - junior, z. s. 400 000 Kč

ČSS, z. s. - Sportovně střelecký klub Kralupy nad Vltavou 30 000 Kč

Diamond Gym fitness club 85 000 Kč

FIT FOR YOU, z. s. 234 000 Kč

FK Kralupy 1901, z. s. 330 000 Kč

FOTBALOVÝ KLUB ČECHIE KRALUPY n/VLTAVOU, z. s. 242 000 Kč

Gladiator Training, z. s. 80 000 Kč

Hokejový klub Kralupy nad Vltavou, z. s. 400 000 Kč

Horolezecký oddíl Kralupy nad Vltavou, z. s. 125 000 Kč

Jiu-Jitsu Kralupy 66 000 Kč

Kralupy Wolves, z. s. 400 000 Kč

Rugby Club Kralupy nad Vltavou 219 000 Kč

SDH Kralupy  - Soptíci 50 000 Kč

SH ČMS - Sbor dobrovolných hasičů Minice 33 000 Kč

Ski klub Kralupy, z. s. 267 000 Kč

SPORT KRALUPY, z. s. 30 000 Kč

TATA Gym, z. s. 45 000 Kč

Tenis Akademie Bálek, z. s. 60 000 Kč

Tiger - Jiu Jitsu, z. s. 140 000 Kč

TJ KRALUPY - Asociace sportu pro všechny 16 000 Kč

TJ KRALUPY, z. s. - Moderní pětiboj 224 000 Kč

TJ KRALUPY, z. s. - Oddíl Judo 270 000 Kč

TJ KRALUPY, z. s. - Oddíl kanoistiky 97 000 Kč

TJ KRALUPY, z. s. - Oddíl krasobruslení 400 000 Kč

TJ KRALUPY, z. s. - Oddíl Silový trojboj 20 000 Kč

TJ KRALUPY, z. s. - Oddíl stolního tenisu 20 000 Kč

TJ KRALUPY, z. s. - Oddíl volejbalu 400 000 Kč

TJ KRALUPY, z. s. - Plavecký oddíl Kralupy (POKr) 400 000 Kč

TJ KRALUPY, z. s. - Šachový klub Kralupy nad Vltavou 50 000 Kč

TJ KRALUPY, z. s. - Tenisový oddíl 180 000 Kč

TJ KRALUPY, z. s. - Turistický oddíl (KČT) 230 000 Kč

TJ Sokol Kralupy nad Vltavou 200 000 Kč

TJ Sokol Kralupy, Sportovní oddíl orientačního běhu 55 000 Kč

TS Naděje Kralupy nad Vltavou, z. s. 90 000 Kč

VETAS team Kralupy, z. s. 12 000 Kč

Celkem/průměr 5 900 000 Kč

Žadatel Částka

Basketbalový klub Kralupy - junior, z. s. 60 000 Kč

ČSS, z.s. - Sportovně střelecký klub Kralupy n. Vlt. 10 000 Kč

FK Kralupy 1901, z. s. 110 000 Kč

FOTBALOVÝ KLUB ČECHIE KRALUPY n/VLTAVOU, z. s. 55 000 Kč

Gladiator Training, z. s. 38 000 Kč

Hokejový klub Kralupy nad Vltavou, z. s. 350 000 Kč

Kralupy Wolves, z. s. 100 000 Kč

Rugby Club Kralupy nad Vltavou 40 000 Kč

TJ KRALUPY - Asociace sportu pro všechny 9 000 Kč

Žadatel Částka

TJ KRALUPY, z. s. - Oddíl kanoistiky 30 000 Kč

TJ KRALUPY, z. s. - Moderní pětiboj 18 000 Kč

TJ KRALUPY, z. s. - Oddíl Judo 42 000 Kč

TJ KRALUPY, z. s. - Oddíl silový trojboj 17 000 Kč

TJ KRALUPY, z. s. - Oddíl stolního tenisu 16 000 Kč

TJ KRALUPY, z. s. - Oddíl plavání (POKR) 30 000 Kč

TJ KRALUPY, z. s. - Turistický oddíl (KČT) 50 000 Kč

VETAS team Kralupy, z. s. 10 000 Kč

TJ KRALUPY, z. s. - Šachový klub Kralupy nad Vltavou 15 000 Kč

Celkem/průměr 1 000 000 Kč

Přidělené sportovní programové dotace - 
mládež:

Přidělené sportovní programové dotace - dospělí:

Zájmové dotace schválené Zastupitelstvem 
města Kralupy dne 3. 4. 2023:
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T ato realizace bude navazovat na celkovou 
rekonstrukci ulice, která by měla být do-

končena v horizontu dvou let. Hodiny budou 
umístěny na nároží ulic Žižkova a Husova 
zhruba v místech, kde se dle dostupných his-
torických fotografií nacházely v meziválečném 
období ty původní.

Záměrem bylo vytvořit věrnou repliku ho-
din dle dochovaných fotografií. Kamenný so-
kl s dvoustrannou lucernou bude vyroben z 
pískovce. Stožár a lucerny budou kovové (ocel 
a kovářská čerň). Celková výška konstrukce 
bude cca 8 m.

Důvodem podpory instalace repliky měst-
ských hodin je i skutečnost, že naše město se 

Vážený pane starosto,
velice mě udivilo vaše vyjádření o tom, že 
občané města dlouhé roky za svoz komu-
nálního odpadu neplatili. Tato informace 
se podle mě nezakládá na pravdě, neboť 
zastupitelstvo města dne 23. 9. 2013 zruši-
lo vyhlášku č. 4/2012 o odpadech a na-
hradilo ji navýšením daně z  nemovitostí. 
(Konkrétně v mém případě o cca 150 %, 
ze 632 Kč na 1534 Kč.) Tehdy to bylo zdů-
vodněno tím, že město nemá možnost 
poplatky vymáhat od neplatičů ze sociál-

ních skupin obyvatel. (Nyní už tu možnost 
má?)

Předpokládám, že i jako daňový poplat-
ník jsem považován za obyvatele města, 
a  proto doufám, že město se znovuza-
vedením výběru poplatku za odpad od 
občanů nebude duplicitně vybírat tento 
poplatek zároveň od poplatníků daně z ne-
movitostí a tuto daň vrátí na původní výši?
PS. Vážená redakce, prosím o  zveřejnění 
mého dopisu v některém čísle Zpravodaje.
Předem děkuji. Milan Himl 

Vyjádření starosty Libora Lesáka:
Vážený pane Himle, to, že občané za svoz 
komunálního odpadu v Kralupech nad Vl-
tavou již 9 let neplatí poplatek, je skuteč-
ností. Nelze spojovat výběr poplatků, které 
provádí město, s výběrem daní, které pro-
vádí finanční úřad.

Je pravdou, že zvýšením daně z nemovi-
tostí se vám zvedla platba daně o 902 Kč, 
ale také je pravdou, že zrušením poplatku 
za svoz komunálního odpadu vaše rodina 
(v té době bydlely na adrese 3 osoby) ušetři-
la  každoročně 500 x 3 = 1 500 - 902 = 598 Kč.

V roce 2014 byly celkové náklady na likvi-
daci odpadů v Kralupech  cca 13 mil. Kč, 
v roce 2022 již cca 20 mil. Kč a v roce 2023 
je plánováno s výdaji ve výši 22 mil. Kč.  Na 

zvýšení cen má hlavní vliv cena za ukládání 
odpadu na skládkách a cena za svoz se-
parovaného odpadu, samozřejmě i nárůst 
pohonných hmot, oprav a   mezd zaměst-
nanců. Nový zákon o odpadech platný od 
1. 1. 2021 přináší další zvýšení sazeb: pro rok 
2023 činí skládkovací poplatek 1 000 Kč/t, 
pro rok 2024 je to 1 250 Kč/t, pro rok 2025 
je to 1 500 Kč/t. K této částce se dále při-
počítává skládkovné  (cena provozovatele 
skládky za uložení odpadu) a rekultivační 
poplatek.   

Z  výše uvedených důvodů je nutné se 
o znovu zavedení poplatků za svoz odpadu 
zamyslet. Pokud nebude zaveden, musíme ty-
to ztráty sanovat z investičního rozpočtu a sní-
žit finanční prostředky pro další rozvoj města. 

Ze sociálních sítí...
Proč nemá Šalanda bezbariérový přístup?
Rada města Kralup vzala na vědomí připo-
mínku občanů, že by si přáli bezbariérový 
přístup do této restaurace. Rada s  realizací 
předmětné plošiny souhlasí v případě,  že ji 
provozovatel zajistí na své náklady. Zda tedy 
bude plošina realizována, je plně v kompe-
tenci provozovatele restaurace.

Vyjádření Karla Fučíka, 
provozovatele restaurace:
Proč nemá Šalanda bezbariérový přístup? To 
je otázka spíše na město Kralupy, v jehož ma-
jetku nemovitost je.

Barbora Kovářová, koaliční zastupitelka, ODS
Jako kralupský občan bych mohla být spo-
kojená. Město viditelně prosperuje. Je vidět 
snahu vedení města smazat minulostí zasa-
zené rány, které změnily tvář města k nepo-
znání. Najdeme zde mnoho kulturního i spor-
tovního vyžití. Samozřejmě, že je pořád co 
zlepšovat a ne vždy se lze všem zavděčit. 

Kam bych já chtěla upřít svoje síly po do-
bu mandátu je sociální oblast. Sociální služby 
jsou vždy a všude takovou popelkou, přitom 

sociální systém je základním pilířem dobře 
fungující společnosti. Konkrétně se budu za-
sazovat o rozšíření terénních služeb ve městě. 
Především o zavedení služeb sociální asisten-
ce a odlehčovací služby. Tyto služby umožní 
seniorům nebo zdravotně znevýhodněným 
občanům zůstat v  domácím prostředí bez 
nutnosti ústavní péče. Dále služby pomohou 
občanům pečujícím o seniory, aby měli čas 
si oddechnout a nabrat energii k další péči 
o rodinného příslušníka. 

Zajímám se ale i o všech-
ny ostatní oblasti rozvoje 
města. S novou výstavbou by-
tů bude zatížena dopravní situace ve městě. 
Ráda bych podpořila myšlenku centra měs-
ta bez zbytečných parkovacích míst na úkor 
zeleně a možnosti posezení ve stínu pěkných 
stromů a snad i nějaké té sakury.

Vítám jakékoliv impulzy a  podněty. Budu 
ráda, pokud se na mě budete s důvěrou ob-
racet.

Městské hodiny jako symbol obnovy města

tedy těch, kteří v zastupitelstvu Kralup dříve nebyli,  
s jakými plány vstoupili do svého čtyřletého působení na radnici?

Zeptali jsme se nových zastupitelů, 

Rubrika "VOX POPULI"
Máte dotaz? Zajímá vás něco, na co jste 
nenašli na sociálních sítích/webu města, 
ve Zpravodaji odpověď? 

Zeptejte se: starosty, místostarosty, radní-
ho, zastupitele, předsedy komise.

Posílejte dotazy do redakce KZ, rozpoutej-
te diskusi na téma, které vás zajímá/které 
hýbe městem...

Přijďte diskutovat se zastupiteli města na 
červnové veřejné zasedání, které se koná 
12. 6. 

■ Rada města Kralupy n. Vlt. schválila na svém jednání  
20. 3. realizaci repliky historických městských hodin zničených  
v souvislosti s leteckým náletem v r. 1945. 

po leteckém náletu v březnu 1945 stalo nejpo-
stiženějším českým městem v rámci II. světové 
války. Instalace městských hodin bude symbo-
lem úspěšné obnovy života města. AJ

Vizualizace nových hodin.

Po březnovém náletu.
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Před náletem v roce 1945.

VOX POPULI 
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H ybešova, Přemyslova a Generála 
Klapálka, to jsou tři komunikace, 

které se brzy dočkají své rekonstrukce. 
Jejich opravu zajistí Středočeský kraj, město 

se termíny uzavírek dozví jen s malým časo-
vým předstihem. Předpokládá se, že Hybešova 
bude realizována v termínu 15. 5.-11. 6., Pře-
myslova pak 1. 7.-14. 8., mostek u ZŠ Generála 

Klapálka bude následovat po dokončení Pře-
myslovy ulice (pravděpodobně srpen, září). 
(Pozn.: Rekonstrukce Čechovy ulice by podle 
smlouvy měla končit 3. 9.). Časové určení vý-
še uvedených uzavírek není definitivní, může 
nastat posun v rozmezí dnů či týdnů. Sledujte 
proto web a facebook města, také další vydání 
Zpravodaje. Děkujeme za pochopení. AJ

2. 5. 2023
Ladova, I. Olbrachta, U Parku, U Vodárny, 
Klicperova, sídliště Minice

3. 5. 2023
Majerové, Cukrovar - III. část – parkoviště 
č. p. 1088–1071, U Cukrovaru + parkoviště, 
Lutovítova

5. 5. 2023
Sladkovského, Cukrovar -  I. část (Tyršova a 
podél č. p. 1063–1066), parkoviště Chelčic-
kého, parkoviště za Jízkem

9. 5. 2023
Máchova 1/2 (od Makarenkovy po nábřeží 
J. Rysa), Makarenkova, Kyjevská, Varšavská, 
Tylova, tř. Legií, Alšova 1/2

10. 5. 2023
Třebízského včetně parkoviště, drážní domy, 
Revoluční, Štefánikova – parkoviště (proti č. 
p. 652)

12. 5. 2023
Havlíčkova, Rybova, Na Hrádku, Palackého, 
Palackého nám., Husova, Jungmannova, 
Zátiší – parkoviště III

16. 5. 2023
Dvořákova, Šafaříkova, Tomkova, Horymírova, 
V Zahradách, U Sociálního domu, Na Poláčku

17. 5. 2023
parkoviště Hůrka II,  Čechova - od Tomkovy 
směr Heckl, Zeměchy

19. 5. 2023    
Maxima Gorkého, Tomáškova, Raisova, Ka-
rolíny Světlé, J. Holuba - parkoviště před do-
mem 736-738

23. 5. 2023 
nábř. J. Holuba, nábř. J. Rysa

24. 5. 2023 
V Olších – podél fotbalového hřiště, Kmo-
chova, V Sadech
26. 5. 2023
P. Bezruče, Školní, 28. října – podle byt. do-
mů, Na Staré mlýnské cestě

30. 5. 2023
Nad Lobčí, Na Vyhlídce, Nad Skalou, Voje-
nova, Neklanova

31. 5. 2023 
Bořivojova, Na Horkách, Pod Hájem, Arbe-
sova, Poděbradova

Měsíc Od Do Druh odpadu

Květen

9. 5. 12. 5. Bioodpad

22. 5. 26. 5. 
Rozměrný 
odpad z 
domácností

Červen

12. 6. 16. 6. Bioodpad

26. 6. 30. 6. 
Rozměrný 
odpad z 
domácností

Červenec

10. 7. 14. 7. Bioodpad

24. 7. 28. 7. 
Rozměrný 
odpad z 
domácností

Srpen

7. 8. 11. 8. Bioodpad

21. 8. 25. 8. 
Rozměrný 
odpad z 
domácností

Září

4. 9. 8. 9. Bioodpad

18. 9. 22. 9. 
Rozměrný 
odpad z 
domácností

Říjen

9. 10. 13. 10. Bioodpad

23. 10. 27. 10. 
Rozměrný 
odpad z 
domácností

Listopad

6. 11. 10. 11. Bioodpad

20. 11. 24. 11. 
Rozměrný 
odpad z 
domácností

MěBP ZVEŘEJNIL 
UPRAVENOU CENU TEPLA 
PRO NÁSLEDUJÍCÍ OBDOBÍ
Na základě platných cen dodavatelů 
paliva a energií byla stanovena kalkulač-
ní cena  tepelné energie platná  od 1. 4. 
2023  pro sídliště Cukrovar a Lobeček  ve 
výši 819,41 Kč/GJ, včetně 10% DPH.
Kalkulační cena na primárním rozvodu 
platná  od 1. 4. 2023  činí  720,50  Kč/GJ, 
včetně  10% DPH. Cena je kalkulována  
v souladu s Cenovým rozhodnutím ERÚ. AJ

Možnost podání žádosti o přidělení další „kotlíkové dotace“
■ Město Kralupy nad Vltavou 
nabízí možnost požádat o 
dotaci z “Fondu pro finanční 
podporu opatření k omezení  
a snižování emisí ze spalovacích 
stacionárních zdrojů“

Pro koho je žádost určena?
Žádost je určena pouze pro fyzické osoby 
vlastnící nemovitost v obcích ORP Kralupy 
nad Vltavou (rodinné domy, objekty k bydlení, 
části zemědělských usedlostí), kteří už získali 
dotaci od Státního fondu životního prostře-

dí v rámci dotačního programu „Nová 
zelená úsporám“ nebo od Krajského 
úřadu Středočeského kraje v rám-
ci dotačního programu „Kotlíkové 
dotace“. 

Na jaký nový zdroj vytápění se 
dotace vztahuje?
 kotel na biomasu s ruční dodávkou paliva, 
vč. akumulační nádrže/kotel na biomasu se 
samočinnou dodávkou paliva;
 plynový kondenzační kotel;
 tepelné čerpadlo.

Všechny potřebné informace 
najdete na: www.mestokralu-
py.cz/aktuality/3301.

 
Město Kralupy nad Vltavou uvolnilo 

na tuto akci finanční prostředky ve 
výši 1 000 000 Kč a bude ji poskytovat 

do jejího vyčerpání. Výše poskytnuté dota-
ce žadateli bude 10 % skutečně vynaložených 
nákladů (max. 15 000 Kč).

Případné dotazy směřujte na e-mailovou 
adresu: daniela.podracka@mestokralupy.cz, 
nebo na telefonní číslo: 720 944 412. AL

Blíží se opravy krajských komunikací

PLÁN ÚDRŽBY KOMUNIKACÍ MĚSTA

TERMÍNY MOBILNÍCH SVOZŮ 
(pokračování z minulého čísla)

Zákon o pozemních komunikacích č.13/1997 Sb. ukládá provést údržbu komunikací po zimním období na silnicích III. třídy  
a na místních komunikacích nejpozději do 31. 5. Na základě tohoto zákona byl zpracován harmonogram údržby komunikací, 
která bude prováděna v těchto termínech:

Upozorňujeme majitele dopravních prostředků, aby respektovali přechodné dopravní značení a přispěli 
tak k bezproblémové údržbě komunikací. Nerespektování dopravního značení bude řešeno ve spoluprá-
ci s městskou policií odtažením vozidla. Plán může být operativně měněn, o čemž budou obyvatelé včas 
informováni dopravním značením. Ostatní ulice byly a budou i nadále udržovány průběžně.
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Jak to všechno začalo?
Zrod (původně pražské) knihovny je spojen 
se vznikem Ministerstva železnic v prvním po-
loletí roku 1919. Knihovna byla dlouhé roky 
veřejnosti nepřístupná, sloužila úředníkům, 
obstarávala agendu tiskovému oddělení drah. 
Hodnotné knihy získávala postupně, např. i 
z rušených archivů soukromých drážních spo-
lečností. Od roku 1957 byla otevřena studen-
tům i zájemcům mimo resort dopravy. 

Za doby fungování knihovny proběhlo 
několik reorganizací a stěhování. Než byla 
přesunuta do modernizovaného administra-
tivního objektu bývalého lokomotivního depa 
v Kralupech (v roce 2017), sídlila např. na Ná-
kladovém nádraží Žižkov, předtím na několika 
různých známých drážních adresách. 

K orientaci v knihovně odedávna sloužil 
lístkový katalog (ty nejstarší záznamy byly psá-
ny krasopisně rukou, teprve později se začalo 
pomýšlet na využití psacího stroje). Katalog se 
používá dodnes, ale nové záznamy se do něj již 
nepořizují. Knihy jsou dnes evidovány v počí-
tačové databázi.  

Co v knihovně najdete?
Knihovna disponuje 120 tisíci svazků čes-
kých či zahraničních knih a časopisů s tech-
nickou, dopravní a železniční tematikou. Zá-
kladem fondu jsou tedy monografie, vázané 
časopisy a skripta, normy (ČSN a TNŽ), resort-
ní předpisy včetně historické sbírky a předpisů 
zahraničních (UIC a OSŽD), resortní výzkum-
né zprávy, mapy jízdní řády apod. 

Knihovna se může pochlubit několika ti-
tuly zahraničních periodik, která jsou 
zde od poloviny 19. století až do současnosti, 
resp. do doby ukončení vydání. Součástí fon-
dů jsou kolekce železničních (a jiných) 
předpisů z různých období, kterou je možné 
označit za největší v ČR. Nejstarší  předpis je 
z roku 1862 (použitý v době prusko-rakouské 
války). Dále např. rakouské předpisy (z dob Ra-
kouska-Uherska), předpisy z období po vzniku 
Československa v roce 1918, Protektorátu Če-
chy a Morava, následného válečného období 
i současnosti. Dráha měla vždy (a dosud má) 
předpisy prakticky na vše, např. i na jízdenky. 
Dnes jsou předpisy vydávány v elektronické 
podobě, takže nejsou další přírůstky k archi-
vaci na policích. 

Knihovna disponuje i technickou doku-
mentací, např. z ČKD. Najdete zde i výroč-
ní zprávy jednotlivých společností, které lze 
použít jako dobrý informační zdroj. Nabízí se 
zde téměř kompletní sbírky jízdních řá-
dů už z dob starého Rakouska, různé seznamy 

vozidel či kolekce věstníků železničních správ 
a ministerstev. Dále sbírka map či právní 
dokumenty, unikátní mapa s návrhy želez-
ničních tratí z roku 1845, sbírky starých zá-
konů o drahách z první poloviny 19. století. 
Výkresy a plány jako takové knihovna nemá, 
ty shromažďuje archiv (mapy jsou k dispozici 
v knižní podobě). Knihovna má k dispozici i 
četnou sbírku svázaných časopisů z nejrůzněj-
ších dopravních a technických odvětví (třeba 
oblíbeného Světa motorů). 

Co čtenáře nejvíce láká? 
Publikace o zmizelých kolejích či nádražích, 
seznamy vlakových stanic, kilometráže, uni-
formy, železniční stopy předků (čtenáři zde 
mohou dohledat své členy rodiny), fungující 
nádraží (data otevření či změny názvů). Mezi 
kuriózní poptávaná témata by šlo zařadit na-
příklad  fasované drážní hodinky, historická 
vlaková spojení do opravdu zvláštních desti-
nací, neznámé typy vozidel, osudy strážních 
domků či vodáren atd.  

Jak to v knihovně chodí?
Vzácné a starší svazky jsou určené k prezenč-
nímu studiu, knihy mladší 50 let si lze půj-
čit domů. Knihovna neumožňuje volný výběr 
z regálů – tudíž obsluha knihu předá čtenáři 
ve studovně. Personál knihovny je velmi milý 
(viz rozhovor s panem Navrátilem po načtení 
QR kódu), dokáže po sdělení tématu poradit, 
kde by návštěvník mohl najít odpovědi na své 
otázky. Do knihovny je možné zavítat v úterý 
(12:00-15:00), středu (9:30-15:30) a čtvrtek 
(9:30-12:30). Přístup z Poděbradovy ulice. Více 
na webu: odis.cd.cz/knihovna.asp nebo na 
tel.: 720 040 451. 

Podháj skýtá nejeden knižní poklad
■ Věděli jste, že se v Podháji nachází obsáhlá technická knihovna Českých drah, která je přístupná 
veřejnosti? Pokud ne, udělejte si čas a navštivte její studovnu. Budete velice překvapeni, jaké 
zajímavosti zde můžete načerpat. Některé tituly jsou dokonce republikové unikum ;).  

ZAJÍMAVOSTI:
Budova nynější knihovny v Kralupech 
byla postavena v letech 1979-1980 a při 
stavbě pomáhali i zaměstnanci lokomo-
tivního depa.
Mezi slavné čtenáře knihovny se řadí 
například ministři dopravy či různí spisova-
telé. Ostatní návštěvníci jsou hlavně sou-
časní a bývalí zaměstnanci. Dříve byla 
knihovna hojně navštěvována i studenty, 
ti dnes zřejmě dávají přednost materiá-
lům na webu.
Nejstarší časopis, co se v útrobách areá-
lu nachází, je z roku 1842. V regálech se 
tedy vyskytují exempláře z dob, kdy se 
železnice na českém území teprve sta-
věla. Nejstarší publikace jsou datovány 
do první poloviny 19. století, jsou psány 
v němčině, některé dokonce ještě ve 
švabachu (tiskovém pozdně gotickém 
lomeném písmu s velkou zdobností po-
cházejícím z 80. let 15. století) či kurentu 
(německé obdobě novogotického kur-
zívního písma používané od 16. století 
až téměř do poloviny 20. století).  Mezi 
starými svazky knih se najdou i vizuálně 
velmi krásná vydání, na které je radost 
pohledět... 

ANDREA JŮNOVÁ
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Přehrajte si 
rozhovor  

s knihovníkem 
Martinem 

Navrátilem:

Knihovník 
Martin Navrátil  
s jedním  
z cenných 
svazků knih.

Budova knihovny 
v Podháji.
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P ovídat si bylo o čem. Od jeho označení 
„malíř undergroundu,“ přes jeho počátky 

tvorby, spojení s českým disentem až po vztah 
k bývalému prezidentovi V. Havlovi. Přestože 
malíř žil dlouho v Praze a nyní bydlí v neda-
lekých Veltrusech, v Kralupech prožil mládí 
a zanechal zde nejednu stopu. Je například 
autorem pamětní desky na budově bývalé sy-
nagogy, namaloval sv. Jiřího do znovuobnove-
né lobečské kaple nebo je tvůrcem slunečních 
hodin v Rybově ulici.

Málokdo má tak zajímavou rodinnou 
historii. Zatímco vaše maminka přišla za 
války o oba rodiče, otec z otcovy strany 
narukoval do wehrmachtu. Rodině určitě 
nepomohl maminčin pobyt v Anglii, ani 
to, že její nejlepší kamarádka si vzala 
prvního politického vězně normalizace – 
Vladimíra Škutinu.
Ano a pokračovalo to. Naši se pak rozvedli, 
a maminka si vzala kolegu učitele, který měl za 
kamarády Jirku Corvina, Čepeláka, Petra Pi-
tharta a lidi kolem Charty 77. Když jsem končil 
devítiletku, tak jsem z kádrových důvodů ne-
mohl na uměleckou školu. Tenkrát Petr Pithart 
vymyslel, že ze mě udělají dělníka. Tak jsem šel 
dělat na Kaučuk a během jednoho roku jsem 
měl kádrový profil čistý, jak málokdo. Dostal 
jsem se na UMPRUM v Praze na Žižkově a ne-
stačil jsem se divit. Byli tam děti chartistů.

Jaká byla vaše cesta k undergroundu?
Na Kaučuku jsem měl dlouhý vlasy i všimli si 
mě kralupský máničky, a když zjistili, že malu-
ju, vzali mě mezi sebe. Scházeli jsme se v hos-
podě Na Zavadilce a jednou mě napadlo: „Ty 
kreslíš, ty maluješ, já maluju, pojďme udělat 
výstavu!“ A udělali jsme to. V Gottwaldovce 
v těch pískovcových skalách, kde byly vytesa-
ný sklepy (za války se tam lidi schovávali před 
náletem). Tak jsme si tam natáhli elektriku 
a naproti v hospodě Slávie jsme si pronajali 
sál. Jirka „Georg“ Jirsík – keramik, tam brnkal 
něco na kytaru a ani nehrál Kryla. No a asi do 
týdne nás posbírali a odvezli na Mělník – státní 
bezpečnost. Tam nám řekli, tady končí legra-
ce, tady nejste na kriminálce. Prý jsme udělali 
protistátní akci. A když nás postupně pustili, 
tak jsem řekl, když to soudruhy tak vytáčí, tak 
to uděláme za půl roku znovu. 

Druhou výstavu, daleko větší, jsme udělali 
na zámku v Nelahozevsi po zavírací době. Tam 
přijelo spoustu lidí. Zájem estébáků byl samo-
zřejmě taky větší, a pak se tam začali objevovat 
lidi z okruhu „Plastiků“, Charty 77… a už to 
jelo. To už jsem to měl na triku já sám. Nako-

nec to došlo tak daleko, že poslední výstava 
na Kralupsku byla v zimě 84. To už jsem rad-
ši odešel do Prahy – jak se říká, pod svícnem 
je největší tma. Když pustili Čuňase (Frantu 
Stárka) nabídl mi, abych dělal výtvarného re-
daktora časopisu VOKNO. Tak jsem to přijal 
a byl v kontaktu s Magorem Jirousem, Egonem 
Bondym a dalšími.

Setkáváme se ve sváteční den. Dnes 
proběhla inaugorace nového prezidenta, 
jak vnímáte tuto změnu?
Já jsem naprosto spokojený. On se mi jeví sluš-
ně. Po Klausovi a především Zemanovi jsem 
rád, že to vyhrál tenhle chlapík. Dosud byl můj 
jediný prezident Václav Havel, i když jsem měl 
taky výhrady, protože jsme se s Vaškem zna-
li. Spolupracoval s Voknem ještě v 80. letech, 
a tak vím, jaký byl. Mně se Havel líbil právě 
tím, že to byl normální obyčejný chlap, se svý-
ma chybama, žádná svatozář tam nebyla. Byl 
to ale výborný člověk, čistej, s těma chybama 
byl lidskej, a to jsem měl na něm rád.

Chtěl bych se stočit také k vaší 
tvorbě. Otázka, kterou jste dostal asi 
nesčetněkrát. Kam chodíte pro inspiraci? 
Mám kamaráda – i když nemám rád skupino-
vé výstavy, tak občas jsme spolu vystavova-
li – a on jezdí pro inspiraci do Nové Guinee. 
A přesně tohle já nepotřebuju, líbí se mi ta-
dy. Inspiruje mě zdejší krajina, příběhy lidí. 

O rozhovoru se zebrou
■ Martin Frind patří mezi ty osobnosti, s nimiž je samotné povídání 
zážitkem. Nemluvě o jeho tvorbě. Všestranný umělec, který je výraz-
ně spjat s naším městem, poskytl Kralupskému Zpravodaji rozhovor.

Martin Frind
〉 Narozen 15. 5. 1963;
〉 1979-83 studium na SUPŠ Praha  
– užitá grafika (prof. V. Bláha);
〉 1986-91 studium AVU – figurální 
a monumentální malba  
(prof. J. Ptáček) a experimentální 
kresba a plastika (prof. K. Malich);
〉 Kromě výstav v ČR vystavoval v Belgii, 
Francii, Polsku, Rakousku, Slovensku, 
Německu;
〉 Ocenění: 1986 uznání za exilový český 
slabikář ve Vídni, 1989 cena AVU  
za obraz Oběti.

Vždycky říkám, že nemaluji obrazy, ale že dě-
lám příběhy, a to vyprávění musí být o něčem.

Když mi bylo 14, tak jsem si půjčil jednu 
italskou publikaci, a to bylo pro mě jak zje-
vení – byl tam Caravaggio. Objevil jsem tam 
i jeho nedodělané věci a ty mě uchvátily. Něco 
bylo jen naznačené a provedený byl jen detail, 
možná to nestihl, protože pořád prchal, a já 
si řekl, takhle chci jednou malovat. Jednou 
jsem namaloval obraz – to jsem ještě nebyl ani 
na akademii a výstavy jsme dělali po půdách 
a po stodolách – a spousta lidí ten obraz ani 
nepochopilo. Jmenoval se Rvačka. Byli tam jen 
vyděšený lidi, kteří se dívali jedním směrem… 
Nikdy bych neřekl, že mi akademie nic nedala, 
ale to, co jsem věděl v 15, jsem si tím kruhem 
40 let potvrdil. Tohle mě baví, náznaky.

Kde v Kralupech můžeme vidět vaši 
práci?
Kdybych měl něco vypíchnout, tak je to ten 
reliéf na synagoze. Ta prasklá deska, která 
představuje něco, co už nelze spojit. Já jsem 
asi před dvaceti lety zjistil, že kralupští židi 
téměř všichni prolítli komínem za minimálně 
aktivního mlčení Kralupáků. Tak jsem tenkrát 
zašel za Pavlem Ryntem, že bych to chtěl nějak 
připomenout. Vymyslel jsem tedy tohle. Když 
jsem dolaďoval skici pomníku a měl i objed-
naný kámen, volala mi paní doktorka z památ-
kové péče a byla taková nervózní. Povídá mi: 
„Nezlobte se, jsem z židovské obce zplnomoc-
něná vám dát nabídku (oni to tehdy museli 

Portrét Dany Němcové (* 14. 1. 1934  
 11. 4. 2023). Česká politička, psycholožka, 
jedna z prvních signatářek Charty 77, 
spoluzakladatelka Výboru na obranu 
nespravedlivě stíhaných, po Sametové revoluci 
poslankyně.
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D ne 5. dubna 2023 otevřelo kralupské eko-
centrum oficiálně novou naučnou stezku 

v Parku čtyř ročních období. 
Myšlenka vytvořit naučnou stezku vznik-

la již v roce 2021, ale realizace se dočkala až 
o dva roky později. Hlavním cílem stezky bylo 
a je přilákat místní do krásného parku, a aby 
se při procházce nenudili, nabídnout i trochu 
poučení. Věříme, že se to povedlo a Kralupáci 
objeví novou klidovou zónu v lůně přírody.
 
Trocha historie
Park čtyř ročních období představuje mimo-
řádný příklad krajinářské tvor-
by a řadí se k nejzajímavějším 
novodobým parkům v České 
republice. Byl navržený již na 
konci 90. let minulého století, 
přesněji v roce 1997 se tohoto 
úkolu zhostil významný zahrad-
ní architekt prof. Ing. Jiří Ma-
reček, CSc. 

Jak název napovídá, jsou v jed-
notlivých částech parku vysázené 
rostliny, které korespondují vždy 
s jedním ročním obdobím. Nejpr-

ve vznikla jarní a letní část parku a v roce 2015 
byla, z dotací EU, vytvořena i podzimní a zimní 
část, na které spolu s prof. Marečkem spolupra-
coval doc. Ing. Matouš Jebavý, Ph.D. 

Celková rozloha parku činí úctyhodných 18 
ha. Pokud stojíte v parku, sousední průmyslový 
areál vůbec nevnímáte, a to díky vzrostlému 
biokoridoru, který se v asi desetimetrové výšce 
táhne podél celého parku.

V jednotlivých částech parku jsou vy-
sázené rostliny, které korespondují vždy 
s jedním ročním obdobím.

V jarní části se jedná především o břízy, 
květiny a keře, které raší velmi 
brzy zjara a rozjasní park zele-
nou barvou. Letní část rozkvétá 
koncem června. Rozlehlé trav-
naté plochy tak nabízí jedinečná 
místa pro letní pikniky v trávě, 
a kdo zatouží po stínu, může vy-
užít dubový háj. Podzimní část 
je postavená na barevné varia-
ci listnatých stromů. Hra barev 
začíná už od září a pokračuje až 
do období zimního. Zimní část 
je pochopitelně ve znamení jeh-

ličnanů – rostou v ní převážně borovice černé 
a lesní, ale i smrky a také jehličnany opadavé.

Jak funguje virtuální stezka?
Můžete si načíst QR kód na informační tabuli 
na začátku parku nebo si postupně skenovat 
otázky, které najdete na osazených panelech 
při procházce parkem. Celkem na vás čeká 12 
zastávek s otázkami na trase dlouhé přibližně 
1,5 km. Dozvíte se tak něco o historii, fauně 
a flóře oblasti i o ekologii celkově. Čtyřikrát 
do roka na návštěvníky čeká nová sada otázek.

Naučnou stezku připravilo v roce 2023 Ekologic-
ké centrum Kralupy. Stezka sama o sobě je nená-
ročná a její délku lze podle potřeby kdykoliv zkrá-
tit. Stezka je celoročně volně přístupná veřejnosti. 

www.ekostezkakralupy.cz 
Ekocentrum Kralupy n. Vlt. děkuje za pod-

poru Městu Kralupy n. Vlt. a společnosti OR-
LEN Unipetrol RPA s. r. o., kteří umožnili vznik 
nové naučné stezky. Velké díky patří i panu 
Josefu Koutovi, který zhotovil mobiliář stezky.
 MARTINA ČERNÁ,

VEDOUCÍ EKOCENTRA MOST A KRALUPY N./VLT.

EKOLOGICKÉ CENTRUM KRALUPY N./VLT.

(VÝZKUMNÝ ÚSTAV PRO HNĚDÉ UHLÍ A. S.)

schválit). Prostě, říkají, že mi zaplatí cokoli, 
ale autora, který to udělá, si najdou sami.“ 
A tak jsem se ptal, můžu znát důvod? Jako že 
jsem špatný výtvarník? A nakonec vyšlo na-
jevo, že to ode mě nechtějí kvůli dědovi, kte-
rý byl ve wehrmachtu. Tehdy ve mně bouchly 
saze, tak říkám, tlumočte židovské obci, že to 
budu dělat já nebo nikdo. Nakonec jsem si to 
prosadil. Pak přijel na odhalení nějaký mladý 
rabín z Prahy, a když mě představovali a já mu 
podával ruku, odmítl mi ji podat. Já tak tro-
chu někdy provokuju. Říkám, že jsem českej 
Němec a německej Čech.

Jste také autorem obrazu sv. Jiří 
v obnovené kapli v Lobečku.
Ano, na tom jsem si vyhrál. Ten svatej mě až tak 
moc nezajímal. No, zajímal taky, ale zajímavější 
bylo to zlo. A já jsem chtěl, aby to nebyl nějaký 
drak, ale had, což je ten biblický ďábel. Pak jsem 
hodně dělal pro církev. Největší autorskou věc 
jsem dělal v Ružové v Sudetech, odkud pochá-
zíme. Maloval jsem svatou rodi-
nu, to bylo krásný. Na tom jsem 
pracoval půl roku a dobrý na tom 
bylo, že jsem měl volnou ruku. Pa-
mátkáři mi do toho nemohli mlu-
vit, protože ten strop nebyl původ-
ní. Ten kostel vyhořel a komunisti 
ho chtěli zbořit. Pak přišla revolu-
ce a začal se restaurovat. 
Za svoji práci jste získal 
nejedno ocenění. Na které 
dílo jste ale nejvíce pyšný? 
Je vůbec takové? Nebo 

čekáte, že teprve přijde?
Nejpyšnější jsem paradoxně na úplnou pitomost. 

Někdy v roce 91-92, když jsem 
byl po akademii na volný noze 
a já bral jakýkoli kšeft. Tehdy si 
mě najala pedagogicko-psycho-
logická poradna v Praze a chtěli, 
abych tam pro děti namaloval ně-
jaký zvířata - zoologickou zahra-
du. Namaloval jsem tam mj. ta-
kovou zebru, což je vděčný téma, 
a pak když jsem si přišel pro ho-
norář, tak mi říkali, my vám musí-
me něco povědět. My jsme tu měli 
fakt složitý případ, malou čtyřle-

tou holčičku, která zázrakem jako jediná přežila 
autonehodu, kde se zabili její rodiče i prarodiče 
a ona vyvázla bez škrábnutí. Ale přestala mluvit. 
Zkoušeli úplně všechno a jí hrozilo, protože ne-
měla skutečně nikoho, že skončí v diagnosťáku. 
A já povídám, to je smutný, ale proč mi to říkáte 
a oni na to no: „Ona si vzala polštářek, šla do tý 
chodby a najednou slyšíme, že mluví.“ Říkám, tak 
to je skvělý, jak se vám to povedlo? A oni: „To se 
povedlo vám. Ona si povídala s tou vaší zebrou.“

JINDŘICH BARTOVANEC HAVLÍK

Ekocentrum otevřelo novou naučnou stezku

POZVÁNKA NA VÝSTAVU
Nelehká lehkost bytí – obrazy a kresby
15. června – 21. srpna 2023.
Městské muzeum Kralupy n. Vlt.

Dům, kde v Praze Toyen ukrývala mladého žida před 
nacisty, zdobí pamětní deska M. Frinda.

Sluneční hodiny z dílny M. Frinda na kralupské budově 
v Rybově ulici.FO
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Památník vlakového 
neštěstí v Zákolanech 
v r. 1964 (14 mrtvých, 
18 zraněných, 36 
zdemolovaných vagonů), 
autor památníku M. Frind  
je vnuk jedné z obětí.



14 ROZHOVOR

Paní Kateřino, co bylo účelem vaší 
exotické cesty?
Mám Jeruzalém velmi ráda, také archeologii 
a egyptologii. Udělali jsme si proto s bratry 
sourozeneckou expedici do Tel Motza, což je 
staronové archeologické naleziště. Přihlásili 
jsme se jako dobrovolníci do týmu pana pro-
fesora Filipa Čapka z Evangelické teologické 
fakulty UK v Praze a odjeli jsme pracovat na 
jednom z nejvýznamnějších objevů počátku 21. 
století – údajně Šalamounovu chrámu. Na vý-
zkumu se kromě zmíněné fakulty podílí i Uni-
verzita Tel-Aviv a německá univerzita. 

Co spustilo tento výzkum?
Jak to tak bývá, byla to plánovaná výstavba, 
zde se jednalo o dálnici, budoucí spojnici Tel 
Avivu s Jeruzalémem. Před stavbou místní 
prováděli záchranný archeologický výzkum 
a narazili na chrámový komplex, vše probíhalo 
rychle, a tak se lokalita zakonzervovala a če-
kala dalších 20 let na podrobnější průzkum. 
Ten nakonec ukázal, že stavba svým tvarem 
odpovídá biblickému chrámu z 10. stol. před 
n. l., o kterém hovoří Bible. Tel Motza se však 
nachází 6 km od starého města, kde se tradu-
je, že by ona stavba měla být. Samotný chrám 
se skládá ze tří částí (předsíně, svatyně a ve-

lesvatyně). V předsíni u vstupu se nacházely 
dva sloupy, Jaochim a Boas, ve svatyni se skvěl 
oltář, ve velesvatyni pak měla být uložena Ar-
cha úmluvy.

Jak dlouho výprava trvala?
Strávili jsme tam týden. Každé ráno jsme se 
sami dopravili na naleziště, buď jedinou tram-
vají, která v Jeruzalémě jezdí, případně auto-
busem či pěšky… Zpátky to bylo horší, to jsme 
byli hodně zničeni, práce archeologa je namá-
havá (krumpáč, kýbl, kolečko). Vraceli jsme se 
hodně špinaví a zaprášení. Nikdo z trhovců si 
nás díky tomu nevšímal :). Jakmile jsme se na 
hostelu osprchovali a převlékli, hned se na nás 
obchodníci v úzkých uličkách vrhli… Bydleli 
jsme ve staré části Jeruzaléma, který má neo-
pakovatelnou atmosféru. Je to místo s obrov-
ským kouzlem, hlavně večer, když jsou zavřené 
stánky a v uličkách se rozhostí klid. 

Jaké artefakty jste odkryla vy sama?
Našla jsem jámu a v ní střepy. Vedoucí výzku-
mu si vše zdokumentovala. K mému zklamá-
ní se pak ukázalo, že to bylo místo, kam při 
posledních vykopávkách archeologové střepy 
naházeli a zasypali, když místo opouštěli před 
stavbou dálnice. Takže žádný velký objev se 

Sourozenecká expedice 
do Šalamounova chrámu
■ Poznávat své kořeny je jedním z údělů lidstva. Rozkrývat mozaiku 
spletitých osudů, hledat indicie, skládat dílky do stavebnice historie, 
je vzrušující úkol, u kterého stojí za to být… Vnímá to tak i Kateřina 
Viktorová, která se vydala se svými bratry na archeologickou expe-
dici do Jeruzaléma. Nechte se unést na místa dávnověku skrze její 
vyprávění…

Mgr. Kateřina Viktorová
〉 ředitelka DDM Kralupy;
〉 cestovatelka;
〉 dobrovolná archeoložka.

tentokrát nekonal. Díky splavovému materi-
álu (který přinášel z výše položených míst po 
staletí déšť) jsme však nacházeli i neolitické 
artefakty jako kamenné nože, šípy a dýky.

Jak jste se vůbec k vašemu krásnému 
koníčku dostala? 
K této zálibě mě vedla maminka, chodila jsem 
s ní jako dítě na vykopávky na Budeč, kopa-
ly jsme tam pod paní Andreou Bartoškovou 
(manželkou známého herce Jiřího Bartošky). 
V Kralupech mám ze stejného důvodu ve velké 
oblibě minické hradiště. 

To vás tedy kralupské průzkumy na 
náměstí a u kovošrotu nemohly nechat 
chladnou, že?
Určitě, chodila jsem kolem, nakukovala, fo-
tografovala…

Vraťme se zpět do Izraele… Co Jeruzalém 
jako takový?
Staré město je kouzelné, je centrem nábožen-
ství, které se dělí na čtyři části: arabskou, křes-
ťanskou, židovskou a arménskou. Veškeré pa-
mátky a srdce náboženství světa se nachází na 
kilometru čtverečním. 

Napadá mě otázka bezpečnosti…
Paradoxně je to jedno z nejbezpečnějších 

míst na světě. Když procházíte jeho ulička-
mi, na každých 10 metrech jsou kamery. Za 
vidění stojí Zeď nářků, Chrámová hora, me-
šita Al-Aksá (3. nejposvátnější místo islámu), 
ulice Via Dolorosa - kudy dle tradice Ježíš 
nesl svůj kříž při cestě k ukřižování, Golgota 
(místo ukřižování Ježíše Krista), hora Sion 
s hrobem krále Davida… Součástí krásných 
hradeb je Damašská brána, kterou se do Jeru-

Česká výprava se třemi 
sourozenci z Kralup.

Přehrajte si celý 
cestovatelský 

rozhovor:
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Fejeton: 

Být tak svojí kočkou!
Bez domácích mazlíčků by byla na tom svě-
tě nuda, nebo ne? :) 

Znáte to, přijdete po náročném dni z práce 
domů a nemáte si kam sednout, gauč je totiž 
beznadějně plný. Co naplat, že normálně by 
se na něj vešli čtyři dospělí lidé. Ne však u nás, 
tam se totiž v pozici hada (nataženého hez-
ky rovně podle pravítka) roztahují dva kočičí 
příživníci. Mají to krásně vyměřené od pravé 
opěrky k  té levé na druhém konci sofa, ani 
centimetr nezbývá…

Ti čtyřnozí totiž moooc dobře vědí, že naše 
postele jsou KRAKONOŠOVO, tj. jediné (po-
slední!) nedotknutelné území! Přesto do nich 
v nestřežených chvílích (když nejsou zavřené 
dveře) lezou. Jakmile je nemáme na dohled, 
vyhlásíme pátrání, kontrolujeme šatníky (ote-
vřené zašupovací skříně napoví) a lože: „Ro-
záro, jedeš!“ „Co jsem ti říkala o  té posteli!“ 
Ještě na mě šibalsky mrká, jakože to má na 
háku. Koulí se po posteli, úplně se směje (koč-

ky maj fakt grimasy, přísáhám :)) a dolů roz-
hodně neleze… Takže jí hezky rychle pomůžu 
a pokárám… Ale příště to udělá zas, na to se 
můžu spolehnout, jako že zase vyjde slunce. 

Přitom svých pelíšků mají nepočítaně. Koli-
krát se spustí rvačka „hlava-nehlava“, to když 
kocour zasedne kočce její místo, to nemá dě-
lat. Zločin největšího kalibru musí být po zá-
sluze potrestán, koule černých, bílých a reza-
tých chlupů se žene obývákem, kočičí řev zní 
výhružně. Chomáče lítají. Musím tomu udělat 
přítrž, aby z  našich dlouhosrstých krasavců 
nezbyli jen odpudiví naháči. Když se vypjatá 
atmosféra uklidní, vypadá to na podlaze tak 
trochu jako na poli s bavlnou… 

Víkendy zásadně nerozeznávají od všed-
ních dní, mňoukají na parapetu ložnicového 
okna, seč jim hlasivky stačí, výdrž mají bohu-
žel nezdolnou, hodina žádný čas, už od pěti 
od rána tam křičí, dokud je někdo nepustí do-
mů… Na tomto místě bych ráda poděkovala 
nejmenovanému vynálezci špuntů do uší, po 
x letech utrpení jsem objevila takové, co sku-
tečně fungují :). 

Jejich stravování je kapitola sama pro se-
be. Nikdo z domácích by si je nedovolil ošidit 
jen tak nějakou bezejmennou krmí. Jedí (ne-
žerou!) zásadně značkově a draze, cítí se být 
totiž na výši. Problém nastává, když na vás vy-
čítavě hledí i v případě, že jste jim právě na-
servírovali vybrané ragú příznačného názvu 
„Gourmet“ (rozuměj pidi konzervičku za ma-
xi ceničku) a stejně se neobtěžují do ní strčit 
svoji urozenou tlamu. Případně ji jakoby „za-
hrabávají“ na signál, že je to nepoživatelné. 
Roztrhla bych je jak hady, oba. „To to mám 
jako vyhodit?!“ Vyčítám jim jejich revoltu… 
„No, vážení, nad plným talířem ještě nikdo 
neumřel.“ Odcházím, víc si nevšímám jejich 
nesouhlasných tváří… 

Když ohřívám mléko do kávy, kocour to 
vždy záhadně zjistí, ten zvuk prostě zná. Stojí 
u mě, má psí oči, nedá se odbýt, dostane svůj 
„dezert“ jako první. Jsem měkká, já vím, holt 
si počkám na další… Jó, chtěla bych být svojí 
kočkou, kteroukoliv z nich…

Ale máme je moc rádi, ty naše darmožrou-
ty chlupatý…  ANDREA JŮNOVÁ 

zaléma vstupuje, za hradbami se pak nachází 
Údolí posledního soudu, naproti je Olivet-
ská hora, Getsemanská zahrada, hrob Máří 
Magdaleny, hrob Panny Marie… Za návštěvu 
stojí i zahradní hrob Ježíše, který se nachází 
mimo staré město. Byl to zajímavý zážitek, 
cestou z práce jsme se postavili do fronty, kde 
byli Indové a turisté z celého světa, měli jsme 
na sobě trička archeologické skupiny a jeden 
turista si všiml loga na nich, rozradostnil se 
a jásal: „Oni jsou z Tel Motza, dělají vyko-
pávky!“ Povědomí veřejnosti je tam opravdu 
velké. Úžasných míst je v Jeruzalémě mnoho. 
My měli tu čest tam být, navíc v době mimo 
hlavní turistickou sezonu. 

Byla jste svědkem nějakého 
náboženského konfliktu?
Ne, místu vládne klid. Žijí tam pospolu arabští 
obchodníci, ortodoxní židé, Arméni, křesťané 
a nedělá jim to problém. Bezpečnostní opat-
ření jsou velká, je např. zabezpečen vstup ke 
Zdi nářků, limitován je i vstup na Chrámovou 
horu, prochází se mnoha kontrolami, ale ta-
mější obyvatelé to berou jako běžnou věc. Je 
to však jedno z nábožensky nejvíce citlivých 
míst na světě. 

Ani večer to nebylo o strach se 
pohybovat venku?
Vůbec ne. 

Kdy je tam nejméně turistů, kdy je 
nejlepší čas na výpravu do těchto míst?
Davy jsou zde pořád. V únoru a březnu je tam 
velmi příjemně, všechno kvete. V létě očeká-
vejte hodně prachu a velké horko. 

Stalo se vám v Izraeli něco 
nepředvídatelného?
Ano, bylo toho spousta. Např. páteční svátek 
a sobotní šábes, při kterém nejezdila veřejná 
doprava, muslimové i židé měli den pracovního 
klidu, takže nic nefungovalo, nikdo nepracoval, 
všude byly davy v ulicích. Měli jsme problém 
se dostat na letiště. 

Jakou máte zkušenost s místním jídlem, 
chutnalo vám?
Byla to hlavně arabská kuchyně – falafel, hum-
mus, tahini a jejich typické sladkosti, ale v tom 
vedru člověk ani moc hlad nemá. 

Co jazyková vybavenost obyvatel, byla 
dostatečná?
Ano, byla to angličtina, někdy došlo i na ruce 
a nohy. Vždycky jsme se ale nakonec domluvili. 
Na zastávkách byl sice „rozsypaný čaj“, ale nějak 
jsme pokaždé dojeli, kam jsme potřebovali. Po 
dálnici jezdí místní tak rychle, že se člověk až bojí. 

Co vám dále v této oblasti učarovalo?
Byli jsme mj. v Betlémě. Je to místo za onou 
kontroverzní zdí. Lidé tam jsou odříznuti od 
světa. Zažili jsme tam nádherné palestinské 
slavnosti, děti hrály na dudy a na bubny, šly 
v obřím průvodu, ale bez turistů… Pro ně je 
cesta (byť je Betlém jakýmsi předměstím Jeru-
zaléma) také komplikovaná, neboť musí rovněž 
procházet veškerými kontrolami.

Máte nějaké další archeologické plány?
Na konci srpna se chci do Izraele vrátit, již to 
mám domluvené. 

Děkuji za rozhovor. ANDREA JŮNOVÁ

Damašská brána, hlavní vstup 
do starého Jeruzaléma.

Simulace chrámu.

Cestou na vykopávky po staré 
římské cestě.
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16 SPOLEČNOST

VORP Kralupy nad Vltavou je dle statis-
tik Exekutorské komory České republi-

ky (data k 7. 3. 2023) přes 1700 dlužníků. Je 
evidováno přes 9700 exekucí v celkové výši 
bezmála jedné miliardy korun. Na jednoho 
dlužníka tak průměrně připadá dluh vysoký 
skoro 600 000 Kč. 

Od roku 2020 poskytuje dluhové poraden-
ství v Kralupech nad Vltavou naše dluhová 
poradkyně Klára Soukupová. V roce 2022 
pracovala dlouhodobě se 117 klienty a v rámci 
jednorázového poradenství byla v kontaktu 
s dalšími 101 lidmi. 

Jedním z jejích dlouhodobých klientů je i 
paní Marcela, která je již 31 let v invalidním 
důchodu, ale zároveň stále pracuje. Posledních 
8 let je zaměstnaná v sociálním podniku jako 
pomocná prodavačka.

 „Paní Marcela se mne obrátila v době, kdy 
probíhala akce Milostivé léto. Největší část 
jejích dluhů tvořily nedoplatky za nájemné a 
energie v městském bytě, ve kterém dlouhodo-
bě žila se svojí dcerou. Z necelých 20 000 Kč 

se dluh postupně vyšplhal na více než 700 000 
Kč,“ sděluje Soukupová.

V rámci Milostivého léta nastala možnost 
uhradit pouze původní dlužnou částku a po-
platek exekutorovi za zastavení exekuce.  Bez 
penále, úroků a dalších poplatků. Pro ty nej-
zranitelnější Člověk v tísni organizoval, stejně 
jako v prvním kole, sbírku SOS Milostivé léto. 
Všechny žádosti byly pečlivě prověřovány a 
kontrolovány, zda splňují některý ze tří klíčo-
vých parametrů pomoci.  Zjišťovali jsme, zda je 
dlužník ve složité sociální situaci a nemá šanci 
splatit exekuce vlastní silou; jestli finanční dar 
ukončí buď všechny jeho exekuce, anebo jejich 
rozhodující část a zda splacení původní jisti-
ny povede ke smazání vysokého příslušenství 
(úroků a sankcí). 

Paní Marcela splňovala všechna tři kritéria 
a byla jednou z těch, kteří byli pro podporu ze 
sbírky vybráni. Její dluh ve výši 20 000 Kč + 
poplatek exekutorovi jí byl zaplacen a díky Mi-
lostivému létu jí bylo odpuštěno přes 700 000 
Kč (úroky, sankce). 

Kralupy nad Vltavou: Jedna miliarda v exekucích. 
Kdo se snaží najít cestu k životu bez dluhů?

Antiutopický fejeton:

Je pošmourné podzimní ráno. Psa by nevy-
hnal... Ještě spím? Nebo už bdím? Tichem se 
nese neznámý hlas...

Z domova...

 Indiánům a ašantům odzvonilo, EU zakáza-
la oblíbený dortík se sněhem nazývat pravým 
jménem! Zástupci těchto kmenů mohou ko-
nečně klidně spát.
 72. pohlaví zaregistrováno! Ach, je skvělé 
být součástí pokroku! Má to ale i své minus, 
fronty před sprchami a šatnami ve sportov-
ních zařízeních a hotelech jsou nepříjemné, 
lidé dlouze přemýšlí, jako kdo se dnes cítí (ne-
binár, zvíře – a těch je zatraceně moc...)
 Boj s obezitou je u cíle! Daň z uhlíkové sto-
py, která je již 20 let započítávána do ceny 
potravin udělala ze všech  obyvatel ČR Twi-
ggy, sousední Němci se k nám na tento zá-
zrak jezdí dívat. Jsme hrdi na naše prvenství.
 Přestaňte prdět! V pokrokových Hošticích na-
sadily kravám plynoměry a plynojemy, plynomě-
ry naměřily neuvěřitelná čísla, plynojemy zase 
netěsní, ČR se stále nedaří plnit normy EU, před-
seda sněmovny dostal v Bruselu opět čočku. 
 60. dávka covidové vakcíny opustila labo-
ratoř, lidé se mohou registrovat k očkování, re-

gistrační číslo je opět slosovatelné, tentokrát 
se hraje o dovolenou za milion! 
 Aktivisté bijí na poplach! Obliba protei-
nových potravin z  cvrčků a dalších červů či 
brouků raketově stoupá. Z povrchu zemského 
zmizel téměř všechen hmyz. Někteří lidé, hlav-
ně ti, co si oblíbili tyčinky Brouček, jsou občas 
trochu přiotráveni chytinem, jiní, co mají rádi 
sušenku Červa, nápadně připomínají raky, a 
to díky barvivu košenila, které červec nopálo-
vý obsahuje. 
 Do ČR vstupuje další síť cannabis shopů, na 
ulici už nepotkáte žádného škarohlída, všichni 
jsou tak nějak krásně vyladěni, ÓM.
 Děti začínají mluvit až ve škole! Rodiče vli-
vem závislosti na elektronice nemluví na své 
děti, situace komplikuje život ve školkách, uči-
telky se nemohou s dítky domluvit... 
 EU vybudovala v  údolí Jánského potoka 
3568. rozhledu, lidé si stěžují, že z ní nic nevidí, 
puntíčkáři...
 Vypadá to, že stavba obchvatu Kralup 
spěje ke zdárnému dokončení. Ťuk, ťuk, ať to 
nezakřikneme :).
 Problém s parkováním vyřešen, navždy! Zá-
kaz spalovacích motorů udělal své, starší lidé 
na elekto auta nemají, milení (nebo spíš po-
mílení?) Jálové zase nechtějí zaneřádit plane-
tu, auto již skoro nikdo nevlastní... Parkovací 
místa se mění na dětská hřiště. 
 Boj s  dezinformacemi je úspěšně u kon-
ce, umělá inteligence pokročila, na webu,  

v e-mailech, SMS, v  TV jsou jen ty „správné“ 
ověřené informace, jen v těch hospodách je 
nuda, všichni si myslí to samé (nebo to ales-
poň věrně předstírají)... 
 Liberální demokracie uzákonila, že děti ne-
musí chodit do školy, pokud mají pocit, že už 
ví dost... Mají na to právo. Děti jásají, rodiče 
neví, co v nastalé situaci dělat. 

Ze světa...

 Docházejí nám pouště!: Sahara, Gobi a dal-
ší jsou plné vrtulí z vysloužilých větrných elektrá-
ren. Místy dokonce vyčnívají z  písku, velbloudi  
o ně klopýtají. 
 Lidé žijí s roboty. Spočítali si, že je toto soužití 
levnější a hlavně nestresující. 

Čekám na zazvonění budíku... 
Nepřichází! To nebyl sen?! 

ANDREA JŮNOVÁ

Rok 2050  
aneb Vítejte v absurdistánu!

■ Dluhové poradenství poskytujeme v Kralupech nad Vltavou již 
třetím rokem.  Služba reaguje na zdejší vysoký počet nařízených 
exekucí, kterých je v celém ORP evidováno přes 9700. I přes 
častou snahu dlužníků o splacení svého dluhu, narůstají dlužné 
částky několikanásobně a nedaří se tento proces zastavit.

„Tímto se ale ještě nezbavila všech svých 
dluhů. Dobrovolnými splátkami a srážkami z 
příjmů bude ale schopna doplatit své dvě zbý-
vající exekuce během několika let. Původně by 
se svých dluhů nezbavila do konce života. Teď 
je pravděpodobné, že bude brzy bezdlužná,“ 
říká Soukupová.

Stejně jako paní Marcele, jsme pomohli i dal-
ším klientům z ORP Kralupy a okolí, kteří by 
jinak neměli šanci dluh splatit, a přitom by jim 
úhrada dluhu významně pomohla. Finančním 
darem ze sbírky SOS Milostivé léto v celkové 
hodnotě 360 921 Kč zde byli podpořeni invalid-
ní důchodci, senioři, samoživitelé nebo rodiny 
s dětmi s handicapovaným členem.

Služba je od počátku financována Středo-
českým krajem – jako sociální služba odborné 
sociální poradenství. V loňském roce se k fi-
nanční podpoře přidalo i město Kralupy nad 
Vltavou. Letos můžeme naši kralupskou kan-
celář personálně posílit zejména díky finanční 
podpoře Evropské unie.

Osobní konzultace dluhového poradenství 
se odehrávají v prostorách, které nám zdarma, 
již druhým rokem, poskytuje pan Václav Gab-
riel. Takto vyjádřené podpory si velmi vážíme 
a děkujeme za ni.  MGR. KATEŘINA VOLFOVÁ,

PROJEKTOVÁ MANAŽERKA SOCIÁLNÍCH SLUŽEB,  

ČLOVĚK V TÍSNI, O. P. S.
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D ivadelní soubor Scéna Kralupy roztápí 
pod kotlem. Sotva měsíc po premiéře čer-

né komedie Kráska z Leenane od irského dra-
matika Martina McDonagha hostoval s touto 
komorní inscenací na konci března v pražském 
Činoherním klubu. A v dubnu si kralupští diva-
delníci vysloužili cenu poroty na Přemostění, 
což je krajská přehlídka amatérského a hudeb-
ního divadla v Mostě. 

V krajské konkurenci se neztratili: Odborná 
porota je nominovala na celostátní přehlídku 
amatérského činoherního divadla ve Volyni.

Velkou předností divadelních přehlídek je 
hodnocení poroty, ve které zasedají profe-
sionální divadelníci. „O našem představení 
mluvili moc hezky. Nic nám nevytkli, naopak 
ocenili herecké výkony. Všichni jsme dosta-
li ocenění za herectví,“ říká režisérka a záro-
veň jedna z hereček podařené inscenace Jiřina 
Lhotská.

Jestli se kralupská Kráska zalíbí v létě i na 
přehlídce ve Volyni, mohla by si Scéna Kralupy 
zahrát znovu na Jiráskově Hronově. Pokud ji 

tamní porota vybere. „To je samozřejmě meta 
každého amatéra, zahrát si na Hronově, ale 
jde o to, jaká představení se ve Volyni sejdou. 
Jestli budou lepší než my, tak se nedá nic dě-
lat. Ale do Volyně se i tak moc těšíme,“ říká 
Jiřina Lhotská.

  MAGDALENA ČECHLOVSKÁ

Kralupská Kráska 
okouzlila porotu v Mostě

Matka a dcera. Kdo se tu o koho stará? A změní 
to muž v pozadí? V černé komedii hrají Jiřina 
Lhotská (vlevo), Helena Plicková, Martin Kuncl. 
Mimo záběr Tomáš Přerosta.
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P ár ohrožených sokolů stěhovavých tam 
každým dnem očekává vylíhnutí svých 

letošních mláďat. Až se mláďata vyklubou, 
začne sokolím rodičům kolotoč starostí s je-
jich pravidelnou péčí. Sledovat jejich hníz-
dění s námi můžete i vy, stačí načíst QR kód! 

BC. TOMÁŠ RADA, 

SPECIALISTA KOMUNIKACE, ORLEN UNIPETROL RPA S. R. O.

Ne všechno, co nám chutná, nám také prospívá. A tak je to i u ptáků, jak dokládá přiložená infografika. 

Na komíně 
v kralupské rafinérii 
bude brzy rušno!

NEKRMTE VODNÍ PTACTVO PEČIVEM!

Loutkový soubor Rolnička  
uvede 24. května 2023 v 16:30 
a 17:30 hod. pohádku ,,Drak“. 
Vstupné: 30 Kč. Místo konání: 
zadní trakt KD Vltava.



■ Zatímco dříve černý kanál 
umožňoval rychlé spojení 
centra Kralup s Podhájí, dnes po 
něm zůstaly pouze vzpomínky.

D ějiny kralupského dopravního uzlu 
vzbuzovaly vždy značný zájem a stej-

ně tak se velká pozornost zaměřovala na 
mosty a tunely. Spíše stranou pak stály 
jednotlivé podjezdy a podchody pod tratí, 
kterých se ve středu našeho města nachází 
hned několik. Jedním z nejznámějších byl 
dnes již neexistující černý kanál, o němž 
se ve svých vzpomínkách často zmiňuje 
nejen pan Stupka, ale věnují se mu i další 
pamětníci a historické prameny. 

Vznik černého kanálu jde samozřejmě ruku 
v ruce s výstavbou železniční trati z Prahy do 
Podmokel, o které rozhodl císař Ferdinand I. 
svým nařízením z 29. listopadu 1842. První 
stavební práce na trati začaly o tři roky později, 
a jelikož právě v roce 1845 zastihla Čechy povo-
deň, kladly se koleje na vysoké náspy, dále od 
řeky, aby byly chráněny před případnou velkou 
vodou v budoucnu. Že se jednalo o rozumný 
nápad, ukázaly následující léta, zejména rok 
1890, 2002 nebo 2013, kdy se centrum Kra-
lup ocitlo pod vodou, železnice ovšem nikoliv. 

Nejdelší a nejužší  
ze všech podjezdů
Státní dráha projektovaná známým stavitelem 
inženýrem Janem Pernerem, jež byla slavnost-
ně uvedena do provozu 6. dubna 1851, rozdě-
lila tehdejší malou obec Kralupy na dvě části. 
Na východní straně, blíže k řece ležely domy, 
směrem na západ se táhla pole místních sed-
láků. Z tohoto důvodu pak bylo vybudováno 
podle kralupského historika Ing. Josefa Stup-
ky celkem devět podjezdů pro koňské povozy 
umožňující rychlý přístup ze středu vesnice 
k nedalekým zahradám a sadům, a právě čer-
ný kanál, popisovaný jako vždy temný a vlhký 
a navíc nejdelší a zároveň nejužší, byl jedním 

z nich. Kamenické práce na jednotlivých tu-
nelech, stejně jako na mostech, a tedy nejspí-
še i průjezdech a podchodech pod železnicí, 
pak prováděli kameníci Josef Vaněk, Jan Král 
a Josef Valter pod vedením mistra Floriána 
Lanzingera z Vídně, jež v Lobči později zemřel 
a minický hřbitov se následně stal místem jeho 
posledního odpočinku. 

Zahájení pravidelné železniční dopravy 
v Kralupech přineslo vznik prvních průmys-
lových podniků, postupný přiliv nových oby-
vatel a nakonec také proměnu z malé obce ve 
významné industriální centrum na sever od 
Prahy, jež se stalo v roce 1902 městem. Za-
tímco dříve černý kanál spojoval střed obce 
s polnostmi pod Hrombabou, nyní se stal nej-
rychlejší cestou z Podháje do centra města, 
konkrétně do Trojanovy ulice, a k nedalekým 
průmyslovým závodům, jichž se zde nacházelo 
hned několik. Mezi ty nejznámější patřil Lu-
čební závod Jana Jordana, na jehož pozemku 
byl později postaven lihovar, dále Továrna na 
součástky žacích strojů založená Dr. Ernstem 

Ehrmannem v roce 1910 a především První ak-
ciový cukrovar v Kralupech, v jehož blízkosti 
temný průchod pod tratí ústil. Po zrušení to-
hoto průmyslového závodu zakoupila prázdný 
objekt švýcarská firma Maggi a zavedla zde 
výrobu polévkového koření. Později fungova-
la pod názvem Vitana a výrobu v našem městě 
ukončila v roce 2005. 

Pod svícnem je vždy 
největší tma...
Poté, co byla na druhé straně dráhy, na svahu 
minického kopce v letech 1900–1901 firmou 
Lederer a spol. postavena smutně proslulá rafi-
nerie minerálních olejů, kvůli níž byly na konci 
druhé světové války Kralupy vybombardová-
ny, sloužil černý kanál nejen jako komunikace, 
ale navíc tudy vedlo potrubí na čerpání nafty 
z tankerů dole u Vltavy nahoru do "Petrolejky".

Velké změny dále přinesl rok 1926, kdy bylo 
započato s výstavbou silničního mostu spojují-
cího oba břehy řeky, jež zastínila další důležité 
projekty v této době. Mezi ně patřilo především 
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Pamatujete „černý kanál“?
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Již neexistující černý kanál.
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rok 1928, také zachycuje černý kanál.
Kanál z druhé strany.
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zdvojkolejnění úseku Kralupy nad Vltavou – 
Lovosice. Zatímco o tři roky dříve došlo k po-
stupnému rozšíření nelahozeveských tunelů, 
v roce 1926 byly zbourány původní podjezdy 
pod tratí a nahrazeny novými železobetono-
vými viadukty na kamenných pilířích, jejichž 
realizací byl pověřen známý kralupský stavi-
tel Alois Nový. V souvislosti s tím navíc došlo 
k regulaci Zákolanského potoka. Komise, jež jí 
byla pověřená, se ovšem zabývala také proble-
matikou černého kanálu, neboť dráhy usilova-
ly o jeho zrušení. Nicméně samosprávě se po 
mnoha jednáních nakonec podařilo prosadit 
jeho proměnu z podjezdu, jehož výška již nyní 
nedostačovala, na podchod, kam bylo nově na-
instalováno osvětlení. O jeho údržbu se ovšem 
dráhy příliš nestaraly, a proto bylo toto místo 
i přes den nedále nepřívětivé a temné, o čemž 
svědčí vzpomínky Ing. J. Stupky nebo Prokopa 
Filipa Masnera uvedené ve staniční kronice. 

Jediný černý kanál 
v Kralupech? 
Během náletu na Kralupy bylo okolí černého 
kanálu, kam dopadlo kvůli blízké železnici 
i průmyslovým závodům velké množství bomb, 
doslova srovnáno se zemí. Další pohroma pak 
přišla v roce 1947, kdy po dvouměsíčních kru-
tých mrazech a vytrvalém sněžení 5. března 
nastalo prudké tání, které postihlo celé Kra-
lupy a údolí, v němž město leží, se tak promě-

nilo v jedno velké jezero. Z vrcholu Hrombaby 
se pak řinuly jednotlivými průrvami proudy 
vody, což vedlo nejen k zaplavení černého ka-
nálu, ale i kolejí nad ním a k omezení dopravy. 
V té době však již spěl tento známý podchod ke 
svému zániku. Dráhy i nadále prosazovaly jeho 
uzavření, k čemuž později došlo. Podháj tímto 
krokem ztratila rychlé spojení s centrem, a kdo 
se chce nyní do této čtvrti ze středu Kralup vy-
dat, musí složitě obcházet značnou část města. 

Černý kanál vedoucí z centra Kralup do Pod-
háje dnes připomínají jen vzpomínky pamětní-
ků a historické záznamy. Zároveň je ale nutné 
zmínit, že stejným pojmem se nyní označu-
je i téměř neprobádaná kanalizace odvádějící 
vodu z průmyslových areálů okolo nádraží do 
řeky. Pokud se k tomuto tématu podaří zjistit 
více, bude se mu věnovat jedno z dalších čísel 
Zpravodaje. 

 JAN BARTOŠ

Další dobová vzpomínka 
na černý kanál.
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Městská KNIHOVNA KVĚTEN 2023
Jodlova 111, 278 01 Kralupy nad Vltavou – přízemí budovy, ve které sídlí i základní škola ■ tel. 315 727 852, 315 727 782, 315 729 554

www.knihovnakralupy.cz

KNIHOVNA POMÁHÁ
Od středy 10. 5. do soboty 13. 5. 
pokvetou v knihovně žluté kytičky
Také v letošním roce můžete v naší knihovně podpořit sbírku Českého 
dne proti rakovině.  Pokud nepotkáte dobrovolníky v ulicích Kralup, mů-
žete kytičku získat v naší knihovně. Liga proti rakovině ze sbírky financuje 
projekty, které cílí na prevenci nádorových onemocnění, zlepšení kva-
lity života onkologických pacientů, na podporu onkologického výzku-
mu a přístrojového vybavení onkologických pracovišť. 
    
Minimální prodejní cena kytičky s modrou stužkou je 20 Kč.
Přispět můžete i prostřednictvím dárcovských SMS ve tvaru DMS KVET 30 nebo 
DMS KVET 60 nebo DMS KVET 90 nebo DMS KVE 190 na číslo 87 777. Cena jedné 
DMS je 30, 60, 90, 190 Kč. Liga proti rakovině předem děkuje všem dárcům!

PONDĚLÍ 15. KVĚTNA 17:30
Cestovatelská přednáška Na kole 
přes Afriku s Tadeášem Šímou
V roce 2016 vyjel Tadeáš Šíma poprvé na 
kole z jihočeských Prachatic s cílem do-
šlapat do Kapského Města v Jihoafrické 
republice. Ovšem jeho cesta skončila už 
v Maroku, kde ho parta mladých banditů 
připravila o kolo i elán pokračovat v cestě. 
O rok později však vyrazil znovu. Z marockého přístavního města Tangeru podél 
západního pobřeží došlapal až do Kapského Města. Během sedmi měsíců ujel Ta-
deáš 13 000 kilometrů a navštívil 15 států černého kontinentu. 
Rezervace na tel. čísle 315 727 852 nebo 315 739 554.

KRUH PŘÁTEL HUDBY Kralupy nad Vltavou, z.s.

51. ročník Hudebních slavností Antonína Dvořáka 
v jeho rodném kraji

Přijměte prosím naše srdečné pozvání na zahajovací koncert 
51. sezóny KPH ve 

Středu 24. května 2023

„Proč je Gershwinova  
Rapsódie v modré barvě“

KAREL KOŠÁREK - KLAVÍR

Změna programu vyhrazena.
Koncert se koná od 19:30 v Rytířském sále zámku Nelahozeves za 
dodržení všech aktuálních epidemiologických opatření. Jednot-
né vstupné 150 Kč.
Vstupenky budou v prodeji před koncertem na místě a objednat 
je lze týden před koncertem u předsedkyně KPH paní Ing. Oče-
náškové (tel.: 724 536 520, e-mail: petraocenaskova@email.cz). 
Rezervace v Rytířském sále bude potvrzena, pokud to kapacita 
sálu umožní.
Odjezd autobusu na koncert v 18:50 h ze zastávky autobusu MHD 
Na Jízku, v 19:00 h ze zastávky u KD Vltava v Lobečku a v 19:05 od 
Penzionu.

Těšíme se na setkání s vámi,
Kruh přátel hudby Kralupy nad Vltavou

Připravujeme:
Čtvrtek 8. 6. 2022
Koncert pořádaný v rámci festivalu Americké jaro
Bella Adamova - mezzosoprán & Michael Gees – klavírní doprovod
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Městské MUZEUM KVĚTEN 2023
Vrchlického 590, tel. 315 723 035 ■ ÚT, ST, PÁ 9:00–12:00 a 13:00–16:00, ČT do 19:00, SO 13:00–17:00 ■ zavřeno: NE, PO a státní svátky

www.muzeumkralupy.cz, e-mail: info@muzeumkralupy.cz

 Do soboty 3. června 2023 láká návštěvní-
ky originální výstava: KOVOZÁVODY SEMILY 
HRAVĚ I ZDRAVĚ. 

 Sobota 13. 5., 13:00-17:00, 2 DOPRO-
VODNÉ PROGRAMY (DP): 

1/ DÁREK PRO MAMINKU = chystáme pro 
všechny, kteří si chtějí vytvořit originální dá-
reček k svátku MATEK.

2/ k výstavě retro stavebnic KOVOZÁVODY 
SEMILY: HRAVĚ I ZDRAVĚ pokračujeme v DP – 
hlavně PRO DĚTI, ale i pro jejich dospělý, 
hravý doprovod. 

Vstupné do muzea: děti od 3 let 50 Kč, seni-
or 50 Kč, dospělí 70 Kč

 Úterý 16. 5., 17:30 - Absolventský koncert 
ZUŠ II.

 Čtvrtek 25. 5., 18:00 – JARNÍ KONCERT 
TUTTI CANTATE 

PŘIPRAVUJEME NA ČERVEN:
Čtvrtek 1. června: 16. MUZEJNÍ NOC S PŘEKVA-
PENÍM (17:00–22:00) je věnována všem dětem, 
které mají 1. 6. SVÁTEK = MEZINÁRODNÍ DEN 
DĚTÍ (součást DNŮ KRALUP 31. 5.–4. 6. 2023)

Program: 
〉 Slavnostní zahájení MUZEJNÍ NOCI. 
〉 Vystoupení dětského pěveckého souboru 
LIŠTIČKY pod vedením Pavly Kšicové ze ZUŠ 
na téma: HOUBY, HOUBY, HOUBIČKY.
〉 Vyprávění mykologa J. Malého i „pozná-
vačka“ hub, které si sami donesete.

〉 Dernisáž výstavy Kovozávody Semily hravě 
i zdravě.
〉 Vyhlášení třech nejlepších luštitelů soutěže 
o stavebnice s autorem výstavy Petrem Ši-
mrem.
〉 VOCAL BAND MARKÉTY HRDINOVÉ DĚTEM.
〉 Pravěká dílna ve sklepení muzea.
〉 V podvečerních hodinách budou přístup-
né všechny výstavy v muzeu. 
〉 Tradiční KVÍZ Muzejní noci s cenami.
〉 Dětské rukodělné TVOŘENÍ.
〉 Malý pestrý jarmark a občerstvení na dvo-
ře muzea.
〉 A překvapení? Bude. Přijďte. A sami se pře-
svědčíte...
Změna programu vyhrazena

15. 6., 17:00 - vernisáž výstavy MARTIN FRIND: 
NELEHKÁ LEHKOST BYTÍ, obrazy a kresby
hudba: Burgtheater – Vratislav Brabenec
úvodní slovo: František Čuňas Stárek

ČTEME Z KNIHY 
NÁVŠTĚVNÍKŮ: 
(výstava Kovozávody Semily hravě i zdravě: 
23. 3.–3. 6. 2023)
28. 3. KRÁSNÁ VÝSTAVA, DĚTI SI HRÁLY 
S KOSTKAMI.
DĚKUJEME. EVA, OSKAR, BENÍK
MOC KRÁSNÁ VÝSTVA A MILÉ POVÍDÁNÍ. DĚ-
TI SI TO MOC UŽILY! DĚKUJEME!
II., IV. A X. TŘÍDA ZŠ JODLOVA KRALUPY N. VLT.

IVETA BENDÍKOVÁ A MÍŠA PECHAČOVÁ 

Více na našem webu i facebooku, 
www.muzeumkralupy.cz

V den svátku učitelů - 28. března – jsme se 
sešli se členy Městského klubu důchodců 

v jídelně DPS na Cukrovaru.
Téma bylo jasné: „120 let od povýšení 

Kralup na město“ (22. 11. 1902). 
Je velmi zajímavé přednášet o době, kterou 

jsme ani my, ani vy, ani senioři většinou ne-
prožili. Ale ti starší mají tu výhodu, že mnoho 
z historické doby znají z vypravování svých 
nejbližších, známých, nebo z mládí.

Celá přednáška i s promítáním mnoha do-
bových fotografií týkajících se hlavně let 1900 
až 1920, ale i důležitých událostí ze součas-
nosti, probíhala v sympatickém duchu. Často 
nás velmi zasvěceně některé posluchačky i 
posluchači doplňovali vlastními zkušenostmi. 
Umisťovali letité fotografie domů, obchodů i 
továren do dnešních ulic či míst. Zkrátka jsme 
spolupracovali a je třeba napsat, že my jsme 
se dozvěděli mnoho upřesňujících informací 
k fotografiím. Senioři ožili a bylo vidět, že je 
naše přednáška s ukázkami opravdu zaujala. 
Takto jsme si povídali společně asi přes ho-
dinku. A z tohoto společného setkání vyplynu-

la i další spolupráce se seniory jako pamětníky 
kralupských událostí, které nejsou cenné jen 
pro práci muzejníků. 

Těšíme se na další setkání, které jsme si do-
mluvili na podzim. Téma opět na přání: Bás-
ník Jaroslav Seifert a jeho vztah ke Kralupům.

  IVETA BENDÍKOVÁ 

A MICHAELA PECHAČOVÁ,

MĚSTSKÉ MUZEUM V KRALUPECH NAD VLTAVOU

Přednáška na přání
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JARNÍ KONCERT TUTTI CANTATE  
v muzeu.

Senioři se aktivně 
zapojili do přednášky.

Momentka z přednášky 
pro seniory.
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M ěstská policie Kralupy nad 
Vltavou nabízí ve dnech 13., 

14., 20. a 21. května 2023 v gará-
žích objektu Městského úřadu 
se sídlem Palackého náměstí č. 
1, Kralupy nad Vltavou, značení 
jízdních kol „syntetickou DNA“. 

Strážníci vaše jízdní kolo označí 
pomocí speciálního roztoku a va-
rovné nálepky (Chráněno DNA - 
Městská policie Kralupy nad Vl-
tavou), jízdní kolo vyfotografují 
a vyplní s vámi příslušné formuláře 
(přihláška do evidence jízdních kol 
a souhlas se zpracováním osobních 
údajů), které jsou potřeba pro za-
registrování jízdního kola do da-
tabáze městské policie a do mezi-
národní databáze. V případě, že se 
jedná o nové jízdní kolo, je vhodné 
přinést i doklad o nákupu. Není to 
však povinnost, lze vyplnit čestné 
prohlášení o nabytí kola.

Cílem tohoto značení je identi-
fikovat jízdní kolo, odradit pacha-
tele krádeží, minimalizovat pod-
vody a urychlit vrácení jízdního 
kola majiteli. Forenzní značení je 
odolné a stálé proti běžnému mytí 
kola, proti běžným chemikáliím 
i proti soli. Podrobné informace 

o forenzním značení jízdních kol 
naleznete na stránkách: 
www.forenzniznaceni.cz

Zájemce (majitel kola) se do-
staví se svým jízdním kolem, 
které bude v dobrém technickém 
stavu, ČISTÉ A SUCHÉ, přine-
se hodnověrný doklad totožnosti  
a vyplní příslušné formuláře. Zna-
čení a registrace je zdarma. Apli-
kace forenzního značení a regis-
trace jednoho jízdního kola trvá 
přibližně 15 minut. Aby nedochá-
zelo k dlouhému čekání zájemců, je 
nutné se na konkrétní termín do-
předu přihlásit. Rezervační pro-
gram je spuštěn na internetových 
stránkách www.bezpecnekralupy.
cz a jeho prostřednictvím si může-
te sami zarezervovat vhodný ter-
mín pro označení kola. K rezervaci 
volného termínu můžete také vyu-
žít telefonní číslo 777 798 208.

Výše uvedené dny nejsou po-
slední, kdy si budete moci nechat 
označit své kolo. Tato akce bude 
v Kralupech nad Vltavou pokra-
čovat na podzim 2023.

MGR. NIKOLA HORÁKOVÁ, 

MANAŽER PREVENCE KRIMINALITY 

MĚP KRALUPY

Z činnosti Městské POLICIE
Hálkova 991, 278 01 Kralupy nad Vltavou ■ ředitel MP: ladislav.voves@mestokralupy.cz

www.bezpecnekralupy.cz

u 25. 2. v 10:53 na l. 156 přijato oznámení, že v ul. Minická 
se na vozovce nachází větší množství kamení, které se sypalo 
z projíždějícího nákladního vozidla. Strážníkem obsluhujícím 
MKDS bylo zjištěno, že vozidlo odpovídající popisu dále 
projíždělo přes most T. G. M. směrem do Lobečku. Z MKDS 
bylo patrné, že z vozidla se sype štěrk spodní hranou 
kontejneru. Podle RZ vozidla a firmy uvedené na vozidle 
byl zjištěn majitel. Ten byl hlídkou kontaktován v sídle 
firmy. Uvedl, že o vzniklé situaci již ví a na místa posílá své 
zaměstnance, aby vozovku uklidili. Krátce před polednem 
již byla všechna místa řádně uklizena. 

u  16. 3. v 8:00 přijata žádost OO PČR o součinnost 
při prověření anonymního oznámení, kdy se v ul. nám. 
Mládežníku měly pohybovat dvě mladistvé osoby v pátrání. 
Jelikož se jednalo o osoby, které byly v pátrání již po 
několikáté, šli strážníci téměř najisto do jedno z bytů ve 
výše uvedené ulici. Majitelka bytu spolupracovala a nechala 
strážníky do bytu nahlédnout. Tam se v jednom z pokojů 
nacházely ještě spící hledané osoby. Obě osoby pak byly 
převezeny na OO PČR k dalšímu řešení. O celé věci byla 
informována pracovnice OSPOD MěÚ.

u  20. 3. v 20:43 na l. 156 přijato oznámení, že se na 
Komenského náměstí u zadního vjezdu do areálu nemocnice 
nachází muž, který v místě sedí a nijak nereaguje. Po příjezdu 
hlídky na místo začal muž zvracet. Vedle sebe měl pohozenou 
injekční stříkačku. Z důvodu podezření na intoxikaci OPL byla 
na místo přivolána RZS. Hlídkou byla provedena lustrace muže 
na OO PČR, s výsledkem negativním, nejednalo se o zájmovou 
osobu PČR. Lékař rozhodl o převozu muže do nemocnice. 

u 30. 3. v 17:00 při kontrolní činnosti v ul. Nádražní hlídka 
zjistila, že v místní trafice dochází k porušování OZV a to tím, 
že je za výlohou trafiky vystaveno zboží s pornografickým 
obsahem. Konkrétně se jednalo o DVD, na jehož obalu 
byly patrné pornografické obrázky. Trafika se nachází 
v místě, kde dochází ke kumulaci velkého počtu osob, 
v ranních a odpoledních hodinách zejména dětí. Hlídkou 
byl prodejce poučen a ten zboží překryl. Nejednalo se o první 
protiprávní jednání provozovatele stánku. Z důvodu, že je 
provozovatelem podnikající fyzická osoba, byla celá věc 
spolu s fotodokumentací postoupena na příslušný odbor 
MěÚ, kde provozovateli hrozí ve správním řízení pokuta až 
do výše 100 000 Kč. 

u 31. 3. v 00:40 hlídka při kontrolní činnosti v ul. Nerudova 
zaznamenala muže, který vyšel z blízkého podniku 
a pokračoval směrem na přilehlé parkoviště. Muž byl ve 
zjevně podnapilém stavu, měl vrávoravou chůzi a několikrát 
málem upadl na zem. Na parkovišti pak přistoupil k vozidlu, 
do kterého následně usedl a s vozidlem z místa odjel. Hlídka 
vozidlo následovala a na bezpečném místě jej za použití 
VRZ a nápisu STOP zastavila. Muž se strážníkům k požití 
alkoholu před jízdou přiznal. Přesné množství nebyl schopen 
uvést. Následně začal strážníkům slibovat, že to už neudělá 
a přemlouval je, aby jej nechali jít. Orientační dechová 
zkouška na přítomnost alkoholu v dechu přesahovala přes 
jednu promile. Na místo byla přivolána hlídka OO PČR, která 
muži vyslovila zákaz pokračování v jízdě a následně si celou 
věc převzala k dalšímu řešení. Záznam z minikamery: www.
bezpecnekralupy.cz/aktuality/972

u V noci ze dne 31. 3. na 1. 4. proběhla bezpečnostně 
preventivní akce zaměřená na kontrolu zákazu podávání 
alkoholických nápojů a provozování hazardních her 
mladistvými a nezletilými osobami v restauračních 
a zábavních podnicích. Tato akce proběhla ve spolupráci 
MP a OSPOD MěÚ. Strážníci se při kontrolách zaměřili 
také na osoby, které by mohly být v pátrání Policie ČR. 
Strážníci v rámci akce zkontrolovali několik vytipovaných 
provozoven a jednu diskotéku v Kralupech nad Vltavou. Po 
předložení občanských průkazů byla u osob mladších 18 
let provedena orientační dechová zkouška na přítomnost 
alkoholu v dechu. Zkontrolováno bylo několik mladistvých. 
U dvou takto kontrolovaných osob byla dechová zkouška 
pozitivní s naměřenou hodnotou do jednoho promile 
alkoholu. Tyto osoby byly sociální pracovnicí MěÚ Kralupy 
nad Vltavou poučeny o dalším postupu a byly následně 
předány zákonným zástupcům. Tomu, kdo prodal nebo podal 
osobě mladší 18 let alkohol, hrozí za tento přestupek na 
úseku ochrany před alkoholismem a jinými toxikomaniemi 
peněžitý trest. V případě fyzické osoby může být výše 
peněžitého trestu až 150 000 Kč a u právnické osoby až do 
výše 1 000 000 Kč.

MKDS – Městský kamerový dohlížecí systém
OO PČR – Obvodní oddělení Policie ČR
OSPOD – Odbor sociálně-právní ochrany dětí
MěÚ – Městský úřad
OZV – Obecně závazná vyhláška
VRZ – Výstražné zvukové a rozhlasové zařízení

Město Kralupy nad Vltavou 
vyhlásilo VÝBĚROVÁ ŘÍZENÍ na:
Referenta Odboru výstavby  
a územního plánování  
MěÚ Kralupy nad Vltavou, 
agenda památkové péče (na dobu určitou). 

Nástup: ihned, popř. dle dohody.

Lhůta pro podání přihlášek: do 11. 5. 2023.

2 pracovní místa referenta Odboru 
výstavby a územního plánování  
MěÚ Kralupy nad Vltavou 
(agenda silničního hospodářství  
a speciální stavební úřad) PRODLOUŽENO.

Nástup: ihned, popř. dle dohody.

Lhůta pro podání přihlášek do: 11. 5. 2023.

Strážníka Městské policie Kralupy nad 
Vltavou 
Nástup: dle dohody v případě, že uchazeč 
vlastní platné osvědčení MV ČR pro výkon po-
volání strážníka, nebo  od 24. 7. 2023 v přípa-
dě, že uchazeč platné osvědčení MV ČR pro 
výkon povolání strážníka nevlastní. V takovém 
případě absolvuje strážník-čekatel první dva měsíce teoretic-
kou přípravu a služební výcvik v útvaru vzdělávání MP. 

Lhůta pro podání přihlášek: do 10. 7. 2023 do 12:00 hod.

Úplná znění výběrových řízení najdete na: www.mestokralupy.cz v záložce „Volná pracovní místa“.

Forenzní identifikační značení 
jízdních kol v Kralupech nad Vltavou
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PŘEJEME našim spoluobčanům, kteří oslaví 
V KVĚTNU významná životní jubilea, hodně 
zdraví, radosti a spokojenosti.

Tuto rubriku zajišťuje a data poskytuje Odbor soc. věcí, 
školství a kultury MěÚ Kralupy n. Vlt. se souhlasem jubilantů.

80 let

Mgr. Marie Šulcová

mjr. Antonín Nezbeda

Vladimír Pokorný

Otta Kejř

Ing. Pavla Procházková

85 let 

Josef Gyönyör

Ludmila Poštulková

Květa Čejková

Josef Tomek

Jan Střeska

90 let
Zdeňka Zachovalová

Hana Dočekalová

95 let Věra Pařízková

Tuto rubriku zajišťuje Pohřební ústav Cibulka se 
souhlasem pozůstalých.

Všem pozůstalým vyjadřujeme upřímnou soustrast.

17. 3. Miloslava Drobná 91

28. 3. Bohuslava Hegrová 71

31. 3. Hana Froňková 85

1. 4. Stanislav Fišer 72

4. 4. Helena Hladíková 59

6. 4. Zdeňka Kaňková  81     

11. 4. Anna Tichá 84

Dne 17. 5. 2023 uplyne smutných  
5 let ode dne, kdy nás navždy opustila 
milovaná manželka, maminka, 
babička, paní Erika Hokůvová. 
S láskou vzpomínají manžel Antonín 
a synové Štěpán a Lukáš s rodinami.

Dne 10. 5. 2023 to bude již jeden 
rok, co nás opustil milovaný manžel, 
tatínek, dědeček a pradědeček pan 
František Kamaryt. Kdo jste ho 
znali, vzpomeňte s námi. Vzpomíná 

manželka Drahomíra, syn František, syn Jiří a dcera 
Monika s rodinami.

Dne 18. 5. 2023 to bude již jeden 
rok, co nás navždy opustil milovaný 
manžel, tatínek, dědeček pan 
František Tichý. Kdo jste ho znali, 
vzpomeňte s námi. Rodina Tichých.

47. sezóna Kruhu přátel Prahy rok 2023
zapsaný spolek Kruh přátel Prahy

vás zve na procházku Královskou cestou.
Kdy? V sobotu 13. května 2023.

Královská cesta je historicky nejvýznamněj-
ší komunikace městské památkové rezervace 
v Praze, která protíná město od východu k zá-
padu. Své jméno dostala především proto, že 
v  minulosti spojovala dvě sídla českých králů 
a  používala se také pro korunovační průvody 
a  slavnostní vjezdy panovníků. Začíná u  Praš-
né brány a  pokračuje Celetnou ulicí přes Sta-
roměstské náměstí, Karlovu ulici, Karlův most, 
Mosteckou ulici na Malostranské náměstí a od-
tud Nerudovou ulicí a  ulicí Ke Hradu na Praž-
ský hrad. Holdování se zúčastnili příslušníci 
pražských cechů a profesí oděni do slavnostní-
ho oděvu s cechovními korouhvemi na předem 
určeném místě. Posledním panovníkem z  rodu 

Habsburků, který se dal korunovat na českého 
krále, byl Ferdinand  V. zvaný Dobrotivý v  roce 
1836.
Královskou cestou od Prašné brány ke Karlo-
vu mostu nás provede PhDr. Eva Havlovcová, 
druhou část si projdeme v září. Odjezd z kralup-
ského nádraží bude jako vždy v  8:42 hodin na 
Masarykovo nádraží. Dále pěšky k Prašné bráně, 
kde se sejdeme v 10:00 hodin s PhDr. Evou Hav-
lovcovou a s mimokralupskými členy. 

Tato vycházka je realizována s finanční podpo-
rou MěÚ Kralupy nad Vltavou.

Vycházku připravila Milena Vovsová.

Výbor Sdružení rodáků a příznivců města Kra-
lup n.Vlt. zve zájemce na výlet do Broumova 
dne 19. května.
Informace a placení zájezdu je možné na 
schůzce ve čtvrtek 4. května ve 14:00 hod. 
v salonku penzionu nebo na tel. 728 939 510. 
Těší se na vás členky výboru. 

 ODVOZ STARÉHO NÁBYTKU NA SKLÁDKU,
vyklízení bytů, sklepů, pozůstalostí atd. 
Naložíme a odvezeme cokoliv za rozumnou 
cenu. STĚHOVÁNÍ - tel.: 773 484 056.
 KOUPÍM chatu, chatku se zahrádkou 
v Kralupech nad Vltavou. Tel.: 722 735 982.
 KOUPÍM pole, louky ve středních Čechách. 
Nabízím min. 100 Kč/m2. Tel.: 603 442 474.
 PRONAJMU garáž na Žebrech, 19 m2, cena  
2 000 Kč. Tel.: 602 666 494.
 PRODÁM dámské městské elektrokolo zn. 
„LIVEEBIKE“, nové (2x jeté), s nízkým nástupem. 
Cena dohodou.

opustili nás

vzpomínky

jubilanti

poděkování

soukromá inzerce

rodáci
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KVĚTNOVÉ AKTIVITY V DPS
2., 9., 16., 23., 30. 5. TRADIČNÍ KLUB SENIORŮ POD 
VEDENÍM PANÍ JANY NEDVĚDOVÉ (jídelna zelené 
budovy od 13:00 hod.)
4., 11., 18., 25. 5. NĚMČINA PRO SENIORY (kavárna 
ve žl. b. od 10:00 hod.)
4., 11., 18., 25. 5. TVOŘENÍ S DĚTMI A SENIORY (jídel-
na zel. b. od 13:00 hod.)
4. 5. RODÁCI (kavárna ve žl. b. od 14:00 hod.)
5., 12., 19., 26. 5. CVIČENÍ SE SENIORY (tělocvična 
v zel. b. od 13:30 hod.), cena – 30 Kč
7., 14., 21., 28. 5. BOHOSLUŽBA (jídelna zel. b. od 
10:30 hod.)
10. 5. SÁZENÍ KYTIČEK S DĚTMI (jídelna zel. b. od 
9:00 hod.)
12. 5. BESEDA BUDAPEŠŤ (jídelna zel. b. od 14:30 
hod.)
19. 5. ODPOLEDNE S KVÍZEM (jídelna zel. b. od 14:30 
hod.)
24. 5. ZDRAVOTNĚ SOCIÁLNÍ ROZHRANÍ PÉČE O 
BLÍZKÉ (jídelna zelené budovy od 15:00 hod.)
26. 5. TOULKY ČESKEM – Šumava, Vimperk, Lenora, 
Volary (jídelna zel. b. od 14:30 hod.)

SVAZ DIABETIKŮ 
pořádá rekondiční pobyt v Hotelu Brdy ve Spá-
leném Poříčí (u Plzně) ve dnech 1.-7. října 2023. 
Cena: 6 150 Kč (strava 3x denně), autobus 
zajištěn (zastávka Kulturní dům Lobeček, Hotel 
Sport). Zájemci se mohou přihlásit na bazénu 
vždy ve středu od 13:00 do 13:30 hod. Diabetes 
není podmínkou. 

za uskutečněný koncert, který daroval MĚSTSKÉ-
MU KLUBU DŮCHODCŮ V KRALUPECH NAD VL-
TAVOU populární zpěvák Milan Drobný. Písničky 
koncertu byly výběrem z jeho CD disků s názvem 
– „Písně mé oblíbené“, které se přítomným divá-
kům líbily, což oceňovali potleskem, ale i zpěvem 
spolu se zpěvákem. Závěrem (po téměř hodino-
vém progra-
mu) byly od 
pana zpěvá-
ka požado-
vány nejen 
podpisy, ale 
i společné 
foto. Po jeho 
odchodu se 
divákům ješ-
tě nechtělo 
odejít, a tak 
poseděli, za-
vzpomínali si 
i zazpívali.
Za celý klub 
děkuje Jaro-
slav Melich. FO
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Naši lidé 
  Jmenuji se Anna 
Czechmannová  a 
ve školství působím ví-
ce než 15 let. K práci pe-
dagoga jsem směřovala již v mládí, kdy 
jsem jezdila jako vedoucí a praktikant na 
různé tábory v ČR i zahraničí. Po střední 
ekonomické škole jsem odjela do Anglie, 
kde jsem 1,5 roku pracovala jako au pair. 
Cestování je mou velkou vášní, stejně ja-
ko jakákoli výtvarná činnost. 
Po návratu ze zahraničí jsem se vrátila ke stu-
diu pedagogické školy Palestra, kde jsem 
vystudovala obor Pedagog volného času. 
V období mateřské dovolené jsem dostu-
dovala učitelství pro mateřské školy a ná-
sledující 4 roky jsem ve školce pracovala. V 
současnosti jsem již 5. rokem součástí týmu 
Domu dětí a mládeže v Kralupech nad Vl-
tavou. Mezi mé další zájmy patří sport a va-
ření. Povahou jsem asi stále tak trochu dítě, 
proto mě práce s dětmi baví.

DDM kralupy KVĚTEN 2023
CENTRUM VOLNÉHO ČASU ■ Smetanova 168, Kralupy nad Vltavou 278 01 ■ e-mail: info@ddmkralupy.cz ■ tel.: 315 722 430

www.ddmkralupy.cz

D ne 18. 3. 2023 naši tanečníci pod vede-
ním trenérek Barbory Purnochové, Libu-

še Živné a trenéra Petra Krbce úspěšně zahájili 
soutěžní sezónu na soutěži Slánské tančení. Ta-
nečnice pod vedením Báry vybojovaly krásné 
3. místo se svou formací GOLDEN WHISPER. 
Z kroužku Hip Hop II skončily děti na krás-
ném 2. místě. 

Další víkend se tanečnice Báry zúčastnily 
mezinárodní soutěže Best World Dance Group, 
kde vybojovaly neuvěřitelné 1. místo. Naše só-
listka Tereza Strychar zde získala dvě 3. místa 
a Stella Gospodinová se se svým sólem umís-

tila také na třetím místě. Kromě pohárů a me-
dailí získaly také grant 1 000 EUR. Děvčata se 

nyní pilně připravují na další soutěže a finálové 
kolo soutěže BWDG.

Taneční úspěchy 
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DVOŘÁKOVO ECHO/UCHO
Sehr schön: První místa v recita-
ci, sólovém zpěvu a 1. a 2. místo 
za dramatický výstup si přivezly 
z  německé soutěže Rabe Ral-
ph von Christian Morgenstern 
v  Pardubicích studentky kvarty 
a  sexty. / Environmentální žal: Jak pracovat 
s pocity úzkosti a bezmoci nad změnami kli-
matu a devastací životního prostředí učila stu-
dentka z Expediční střední Scioškoly studenty 
kvarty. / Prestižní stipendium, díky němuž bu-
de moct studovat po dva roky na UWC Atlan-
tic College ve Spojeném království a své stu-
dium zakončí mezinárodní maturitou IB, získal 
jako jediný v České republice student druhé-
ho ročníku Miroslav Gábor. / Co si za peníze 
nekoupíš: Handlovací swap pokojových rost-
lin, knih a oblečení uspořádal u příležitosti Dne 
země Studentský parlament, výtěžek poskytl 
na podporu iniciativy Greenpeace Czech 
Republic za záchranu deštných pralesů. / 
Kulturu oceníme ve všech formách: Studenti 

druhých a třetích ročníků se zú-
častnili výstavy i koncertu v Ru-
dolfinu, zatímco část jejich spo-
lužáků nacvičovala divadelní 
představení. / Kdo by se zalekl 
PowerPointu? Každoroční sou-
těž v  prezentování DG Point 

tentokrát zorganizovala pro studenty prvních 
ročníků sexta. / Procházka po obloze: Pro-
zkoumat tajemství vesmíru se vydala do Šte-
fánikovy hvězdárny v Praze 1. P. / Olympiády 
a soutěže zvládneme v  chemii, matematice, 
zeměpise, biologii, němčině i španělštině! Na 
krajská kola byli vysláni studenti napříč ročníky, 
někteří si přivezli medaile a ocenění. / To jsem 
ještě neviděl: Dokumentární filmy o  citlivých 
a  aktuálních tématech zhlédli v  rámci festi-
valu Jeden svět na školách druháci. / Nemusí 
pršet, stačí, když kape: Bořivoj Šourek z Univer-
zitního centra energeticky efektivních budov 
ČVUT přednášel studentům o  vývoji systému  
S.A.W.E.R., který slouží k  získávání vody ze 
vzduchu a který zastupoval Českou republiku 

na Expo 2020 v Dubaji. / Propiskou i elektro-
nicky: Čtvrťáci psali maturitní slohové práce. 
/ Klenoty za humny: Primáni se podívali do 
městské knihovny a muzea. / SOS: Kde hledat 
pomoc v obtížných životních situacích i při ře-
šení každodenních patálií radili žákům nižšího 
gymnázia psychologové z  Linky bezpečí. / 
Propsat se s Cermatem na gympl: Přijímacích 
zkoušek na kralupské gymnázium se zúčastni-
lo přes 260 uchazečů o studium. 

JOHANA KADEŘÁBKOVÁ, 
STUDENTKA DVOŘÁKOVA GYMNÁZIA

ZŠ GEN. KLAPÁLKA

C anisterapie je léčebný kontakt psa a člově-
ka. Pes svou přítomností dokáže vyvolat 

dobrou náladu všude tam, kde je jí nedostatek. 
My ve školní družině máme sice dobrou nála-
du pořád, ale pejsci k nám chodí pravidelně 
již několik let.

Ne všechny děti mohou mít chlupaté zvířát-
ko doma, tak velmi uvítají, že se mohou s pej-
sky potěšit a pomazlit ve škole. Program canis-
terapie je však komplexnější - děti poznávaly 
části těla psa, zjistily, že pes má příjemnou srst 

a hřeje, ostré drápky, čenich, který je studený 
a vlhký. Děti si mohly zkusit psa česat, krmit, 
připnout vodítko, obojek atd. Společné cvičení, 
lezení po čtyřech a schovávání předmětů děti 
rozpohybovalo a moc se jim líbilo. Do aktivit 
se zapojovaly spontánně i děti spíše méně spo-
lečenské nebo nesoustředěné. Celý program 
zaměřený na podporu sociálních dovednos-
tí si děti velmi užily a již se těší na příští psí 
návštěvu.

ROMANA HRBKOVÁ, 

VEDOUCÍ ŠKOLNÍ DRUŽINY

ZŠ JODLOVA

N a základní škole Jodlova se v dubnu usku-
tečnily hned dvě úspěšné akce organizo-

vané v rámci projektu O2 Chytrá škola.
Žáci 2. stupně se mohli zúčastnit interaktiv-

ního divadla s názvem „Připojená – téma ná-
strahy internetu“ s následujícím workshopem. 
Akci realizoval spolek Divadelta, jejichž před-
stavení jsou zaměřena na primární a sekun-
dární prevenci rizikového chování. Hlavním 
tématem byly nástrahy internetu a jak používat 
internet bezpečně. Děti zhlédly představení 

a pak se aktivně zapojovaly do děje a prožívaly 
tak životní situace „na vlastní kůži“. 

Další aktivitou byla 3D stimulace pro žáky 

s SVP. Cílem projektu bylo vytvořit podnět-
né a bezpečné prostředí pro multisenzorickou 
stimulaci žáků. Metoda využívá speciálně vy-
tvořenou virtuální realitu směřující společně 
s fyzickými podněty k zážitkovému učení dě-
tí. Naši žáci si tak za pomocí 3D brýlí mohli 
vyzkoušet například „návštěvu“ podvodního 
světa, výlet padákem nebo cestu do vesmíru. 

Žáci byli z obou uskutečněných projektů 
nadšení a společně s pedagogy se těší na další 
aktivity financované a organizované z progra-
mu O2 Chytrá škola. 

BC. HANA MAZOCHOVÁ
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Pejsci ve školní družině

Dubnové aktivity na základní škole Jodlova

Základní umělecká škola v Kralupech n. Vl. vás srdečně zve:
Absolventský koncert I. 2. května 2023, 18:00 Sál ZUŠ v hotelu Sport

Květnový koncert 9. května 2023, 18:00 Sál ZUŠ v hotelu Sport

Absolv. koncert A. Šťastného 10. května 2023, 18:00 Malý sál KD Vltava

Absolventský koncert II. 16. května 2023, 17:30 Muzeum Kralupy

ZUŠlechtění uměním ZUŠ Open 23. května 2023, 18:00 Velký sál KD Vltava

Festival ZUŠ Středočeského kraje 24. května 2023, čas v jednání Velký sál KD Vltava

Absolventský koncert III. 30. května 2023, 17:30 Muzeum Kralupy

Bližší informace najdete na www.zuskralupy.cz
Informace o přijímacím řízení najdete na  
https://www.zuskralupy.cz/prihlaska/
Děkujeme a těšíme se na shledanou!

LUBOŠ HARAZIN,
ŘEDITEL ŠKOLY
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ZŠ VÁCLAVA HAVLA

A je to tu zase. Před pár dny jsme slavili Veliko-
noce. Křesťanský svátek, který tu žije s námi 

léta. Ale to by nebylo, aby si někdo zase nestěžoval.
Pletou se pomlázky, peče beránek, barví vajíč-

ka. Veselá nálada. Kouknu na internet a BUM: 
„87 % žen se cítí být na Velikonoce obtěžováno, 
lidé mluví o rušení tradic.“ Ale abychom vše ne-
házeli jen na ženy. Muži říkají, že nechtějí cho-
dit do ulic a hodovat. Nikdo je nenutí, že ano?

Tak proč je vlastně slavit?
Lidé zapomínají, o čem tyto svátky vlastně 

jsou. Mají připomínat i klid a mír. Volno a vý-
let za rodinou. Ten čas, který máme o svátcích, 
bychom měli dát svým nejbližším. Odpočinout 
si od práce a školy, ale je jedno, jestli je bude-
me slavit nebo ne. Nikdo vám u hlavy nedrží 
zbraň. Tak proč mluvit o rušení, když je můžete 
v klidu ignorovat. KRISTÝNA HÝSKOVÁ, 9. C

V elikonoce jsou křesťanský svátek spojený 
se znovuzrozením Ježíše Krista. Váže se 

k němu i dodržování různých tradic a zvyků. 
Pletení pomlázek, barvení vajíček, ale to nej-
známější je samotné hodování.

Proč bychom my, holky, měly kupovat a bar-
vit vajíčka, když potom můžou přijít nějací 
nezdvořilí chlapi a vyšlehat nás tak, že z toho 
budeme mít modřiny další měsíc. A za to si 
ještě vezmou vajíčko, čokoládu a někteří pro-
sí i o alkohol. Nechápu, proč nemohou chodit 
i dívky. Kolem jedenácté mi dojdou vajíčka 
a stejně jdu koledovat s kluky. Těším se na 
odpolední polévání kluků vodou, ale zatím 
se mi to nepovedlo.

Jsem pro Velikonoce, ale ať mohou koledovat 
i holky. My bychom rády taky nějaké ty slad-
kosti.

SABINA JORDÁKOVÁ, 9. C

V elikonoce, nejdůležitější křesťanský svá-
tek, kterým se připomíná znovuzrození Je-

žíše Krista a dodržování hluboce zakořeněných 
lidových obyčejů, které ale údajně mohou mít 
na některé z nás i negativní vliv. Je tomu tak?

Nejvíce stížností se hromadí na samotné ho-
dování. Dle mého názoru není na této tradici 
nic špatného, ale mohou se najít i jedinci, kteří 
by svůj přístup a míru hodování s pomlázkou 
měli změnit. Zvláštní je, že i přes stáří tohoto 
zvyku si určité skupiny lidí, které s tím nesou-
hlasí, začaly stěžovat až teď. Za mě by nejjed-
nodušším řešením bylo, aby se nezúčastňovaly 
samy, nikdo je nenutí. Stále je tu většina, ze-
jména dětí, která se na Velikonoce těší celý rok 
a spojuje si je s radostnými okamžiky.

To je můj důvod pro pokračování tradice. 
Kromě toho si přeci můžete alespoň upéct la-
hodného beránka či jen nabarvit vajíčka jako 
hezkou dekoraci. BEÁTA SILOVSKÁ, 9. C

ZŠ 28. ŘÍJNA

P o Velikonocích se naše třída vydala na třídní 
výjezd do Jizerských hor na chatu Slovan-

ku. A už dobře víme, co je aprílové počasí - pr-
šelo, sněžilo, padaly kroupy, ale naštěstí bylo 
i pěkně. Během pobytu jsme si prošli trasu, která 
nese název Dreiturmwanderung, tedy Třívěžové 
putování. Je to trasa mezi třemi rozhlednami - 
Královkou,  Slovankou a Bramberkem. Každá ze 
jmenovaných rozhleden je úplně jiná a všechny, 
včetně výhledu z nich, se nám moc líbily. Také 
jsme se byli podívat na přehradu Josefův Důl. 

Dozvěděli jsme se o ní například to, že je hluboká 
až 39 metrů, dlouhá 2,6 kilometrů a slouží jako 
zdroj pitné vody pro Liberecko a Jablonecko. 
To, co jsme viděli a zažili, se nám velmi hodí 
do výuky vlastivědy – v tomto pololetí se totiž 
učíme zajímavosti o České republice. A co je víc 
než některá krásná místa naší vlasti navštívit 
osobně. Na chatě se o nás skvěle starali manželé 
Trojanovi. Od vstřícného, milého přístupu až po 
velmi chutné obědy i večeře. Patří jim za to velké 
díky. Společně jsme se shodli na tom, že bychom 
se sem chtěli zase příští školní rok vrátit. Držte 
palce, ať se nám to povede! ŽÁCI 4. TŘÍDY

ZŠ A MŠ TŘEBÍZSKÉHO

N ěkolik žáků  naší školy se opakovaně 
účastní soutěže Výzva pro chemika, kte-

rou pořádá Spolana Neratovice, Gymnázium 
Václava Třebízského ve Slaném a Hasičský zá-
chranný sbor Středočeského kraje. Soutěž je 
určena primárně pro žáky 8. tříd. Tým vždy 

tvoří 3 žáci + učitel (jako vedoucí týmu). V le-
tošním roce jsme byli schopni vytvořit 2 týmy 
složené ze žáků 8. ročníku, protože byl mezi 
nimi po minulých zkušenostech zájem. Schéma 
soutěže je pevně dáno organizátorem. Součástí 
jsou otázky, které žáci dostanou předem a ře-
ší je prostřednictvím vyhledávání informací 
v různých zdrojích – internet, encyklopedie aj. 

Následně jim pedagog demonstruje pokus, kte-
rý je předem dán – letos se týká důkazu škrobu 
a poté si ho žáci sami vyzkouší. Celý proces se 
natáčí a je pak zveřejněn na kanále YouTube.

Cílem soutěže je ukázat žákům, že i oni si 
mohou pod vedením vyzkoušet klasické školní 
pokusy.  MGR. VLADIMÍR SUCHÝ,

ZŠ A MŠ KRALUPY NAD VLTAVOU, TŘEBÍZSKÉHO 

D ne 12. dubna proběhla v aule naší školy 
hudební přehlídka žáků, kteří rádi zpí-

vají nebo hrají na hudební nástroj. Posluchači 
měli možnost slyšet spoustu krásných písní v 
podání malých i velkých zpěváků, nechyběla 
ani dueta. Třešničkou na dortu byli žáci, kte-
ří si zvolili hru na hudební nástroje, zazně-

ly klavírní a houslové skladby. Doufáme, že 
touto akcí odemkneme novou tradici na naší 
škole, plně využijeme prostory krásné auly 
a dáme žákům možnost předvést své umění.

A. TICHÁ, M. KOHOUTOVÁ

Velikonoční zvyky pohledem dětí

Čtvrtá třída v Jizerských horách

Soutěž Výzva pro chemika

Třebíkova přehlídka hudebních talentů

Pozdrav z hor.
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Máte za sebou velmi náročnou sezonu, 
jež vyvrcholila neuvěřitelně dramatickými 
zápasy v play off. Už jste veškeré události 
dokázal řádně zpracovat? Jak byste 
s krátkým časovým odstupem zhodnotil 
celý hokejový rok?
Začátek sezony byl úplně snový, dařilo se nám 
neskutečně. Po nějaké době to bylo spíše na-
horu dolů, byť tam stále byly zápasy, které se 
povedly. Dařit se přestalo až po Vánocích. Moc 
jsme toho nenatrénovali, což se posléze přenes-
lo i na led. Situace nebyla úplně dobrá a vše vy-
vrcholilo odvoláním hlavního trenéra Dušana 
Sikely. Přiznám se, že jsem s tím úplně nesou-
hlasil, nicméně hodně rychle jsem se musel 
rozhodnout, jestli mužstvo převezmu. Nakonec 
jsem se rozhodl do toho jít, a to ve spolupráci 
se zkušeným Janem Boháčkem (bývalý extrali-
gový obránce pražské Sparty, pozn. aut.), který 
se přidal k týmu jako můj asistent.

V uplynulé sezoně jste se několikrát 
dostal dokonce na led, ovšem během 
krátké doby se z vás stala persona, jež je 
zodpovědná za výsledky a předvedenou 
hru. Jak moc těžké pro vás bylo všechno 
tohle ustát?
Byla to pro mě úplně nová role, s níž přišel 
i trochu jiný druh stresu, jestli to mohu takto 
nazvat. Hodně hráčů mi potom psalo, snažili 
se mě nějak ovlivňovat, vždyť ještě nedávno 
jsem byl jejich spoluhráčem. Chápal jsem to, 
ale dost rychle jsem si uvědomil, že musím za-
čít pracovat podle svého, ostatně v hokeji jsem 
toho zažil spoustu, bylo od čeho se odpíchnout. 
Musím ale přiznat, že začátky opravdu lehké 
nebyly. Člověk si musí zvyknout na to, že má 
poslední slovo a že za každé špatné rozhodnutí 
nese zodpovědnost. Před prvním zápasem play 
off jsem dobré tři noci pořádně nespal. S odstu-
pem času jsem však za tuto životní zkušenost 
rád, byť během dvou měsíců jsem zestárl asi 
o pět let (smích).

Jakožto asistenta jste si vybral 
zkušeného trenéra Jana Boháčka. Proč 
právě on?
Honza má obdobný pohled na hokej jako Du-
šan, navíc se přes dvacet let známe. Zároveň 
jsem chtěl mít za zády zkušeného borce, který 
v hokeji něco zažil. Když jsme ho oslovili, za-
choval se úplně skvěle. Neptal se na podmín-
ky, peníze, jednoduše šel do toho s tím, že mi 
chce pomoct. Hlavně v prvních zápasech to 
bylo hodně potřeba.

Oba vás spojuje poděbradská 
a mělnická minulost. Shodou 
okolností se oba tyto týmy postavily 
tomu kralupskému v play off - 
Poděbrady v semifinále, Mělník 
v nezapomenutelném derby ve finále. 
Byly pro všechny strany tyto série o to 
více prestižní? 
Už čtvrtfinále se Slaným bylo docela vyheco-
vané, nemluvě o dramatičnosti všech zápasů. 
Řekl bych, že tady se to všechno lámalo. Po-
děbrady byly samozřejmě hodně těžký soupeř, 
ale my jsme si na ně věřili. Věděli jsme, že jak 
pohlídáme první lajnu a budeme jezdit s jejich 
centry, tak je odřízneme od hry. To se nakonec 
potvrdilo. Obdobné to pak bylo i proti Mělní-
ku. Byli jsme na vítězné vlně a věděli jsme, že 
když nebudeme dělat chyby, tak je přejedeme. 
V obou případech proběhlo nějaké to hecování, 
ovšem nejvíce mě potěšila SMSka od kapitána 
Poděbrad Lukáše Tůmy, jenž ocenil naši hru 
a pogratuloval mi. Prý jsme jednoznačně play 
off mužstvo. 

Hned poté následovala kvalifikace 
o 2. ligu s Bílinou, klubem, jenž ve třetí 
nejvyšší soutěži působil ještě v loňském 
roce. Ovšem brzy se ukázalo, že ani 
tamní Draci nebudou pro Kralupy velkou 
překážkou. Čekal jste až takto snadný 
průběh obou zápasů?

Životní zkušenost 
s vítěznou tečkou
■ Kralupští hokejisté v letošním roce vyhráli, co se dalo. V play off 
zápasech se tým Martina Příhody dostal do velké herní pohody, na 
níž nenašel recept ani obávaný rival z Mělníka. A právě symbolicky 
na ledě největšího soupeře se naši hráči mohli radovat z poháru 
pro mistra Krajské ligy, mimo jiné také soutěže, která je rok od roku 
kvalitnější. „O to je ten úspěch sladší. Máme za sebou zápasy, 
které měly úžasnou atmosféru, podpora lidí byla fantastická,“ 
říká Martin Příhoda, nedávno ještě aktivní hráč, jenž se musel na 
konci sezony  popasovat s dlouze propíranou kauzou Bílina, která 
v českých sportovních kruzích silně zarezonovala. Martin Příhoda (1979)

 Bývalý hokejový útočník a současný 
hlavní trenér HK Kralupy.
 Během své hráčské kariéry 
prošel celou řadou prvoligových a 
druholigových klubů, přičemž největší 
úspěchy slavil v dresu HC Junior 
Mělník (vítězství v Krajské lize v letech 
2015/2016 a 2016/2017).
 V letech 2002 – 2006 si vyzkoušel 
angažmá ve francouzském týmu 
Amnéville (II. liga), aby posléze zamířil 
do nejvyšší dánské soutěže, kde oblékal 
dres tamních Esbjerg Oilers.
 V letošní sezoně Krajské ligy převzal 
před začátkem play off  kralupský A tým 
jako hlavní trenér a dovedl ho k vítězství 
v Krajské lize a následně i k postupu 
do 2. ligy.

Když jsme dostali jako soupeře Bílinu, začali 
jsme si o nich zjišťovat informace. Protože má-
me spoustu známých po celé republice, oslovili 
jsme kamarády, jež proti Bílině nastupovali 
ještě letos. Dle našeho úsudku se mělo jednat 
spíše o slabšího soupeře, ovšem hráčům jsme 
toto říkat nechtěli. Když pominu první třetinu 
v Bílině, kdy jsme byli hlavami ještě na osla-
vách, tak si myslím, že utkání bylo naprosto 
jednoznačné, skóre 7:3 v náš prospěch hovoří 
za vše.

Pak ale přišel domácí zápas, který měl 
být poklidnou procházkou za postupem, 
a dlouho to tak skutečně vypadalo. Jaké 
jsou vaše dojmy z utkání, jehož záběry 
brzy obletěly celou republiku?
Už před začátkem utkání se mi doneslo, že pan 
Kanis (generální manažer) bude něco vymýšlet. 
Nechtěl jsem to nikde říkat, ale v Bílině jsem 
půlroku hrál a ještě teď mi dluží peníze. My-
slím, že nejsem zdaleka sám. Vůbec nechápu, 
jak takový člověk může v hokeji fungovat. Ale 
k tomu zápasu… Vedli jsme 3:0, utkání bylo 
rozhodnuté, tempo v podstatě žádné. Kluci to 
pojali hodně v rekreačním stylu, spoustu akcí 
přehrávali, možná až zbytečně. Gólů jsme moh-
li dát mnohem víc. A pak přišla ta velká mela. 



32 ROZHOVOR/SPORT

Z ápas Kralup a Bíliny o postup 
do druhé ligy skončil předčas-

ně, hosté jej odmítli dohrát. Utká-
ní bylo přerušeno za stavu 3:0 ve 
prospěch domácích, dle rozhod-
nutí disciplinární komise byl tento 
výsledek potvrzen jako konečný.  

Předpokládá se, že za konflikt 
na ledě mohl zákrok bílinského 
kapitána a hrajícího trenéra Fran-
tiška Bakrlíka na domácího Tomá-

še Soukupa, Barklík protihráče po 
nedovoleném zákroku napadl, což 
vyústilo v hromadnou šarvátku na 
ledě mezi bílinskými a domácími 
hokejisty.

 Disciplinární komise dosud 
nerozhodla ohledně jednotlivých 
trestů pro hráče, ani o případném 
pochybení pořadatelské služby ve 
věci napadení bílinské střídačky 
jedním z diváků.  AJ 

Nejprve bílinský kapitán Bakrlík neunesl to, jak 
mu Tomáš Soukup prohodil puk mezi nohama 
a začal ho z ničeho nic mlátit. Pak jsem viděl, jak 
bílinští hokejisté nadávají našim divákům, ti jim 
to začali vracet, načež jeden z hráčů na diváka 
plivl. Ten si to samozřejmě nenechal líbit, plivl 
na jednoho z hráčů, který následně vzal hokejku 
a snažil se diváka praštit. Dotyčný však dosá-
hl na opřené hokejky, jednu vytáhl a propukla 
šermovačka. Tak jsem to ze střídačky viděl já. 
Pan Kanis to musel vidět obdobně, ale z celé 
situace chtěl vytěžit maximum. Proto dal hrá-
čům pokyn k odchodu do kabin a v neposlední 
řadě ještě zavolal policii. Nechápu, za mě totální 
nesmysl, nemluvě o tom, že někteří hráči Bíliny 
stáli pořád na ledě a chtěli to dohrát. 

Stalo se, stalo, některé věci už 
nejdou vzít zpět, nemluvě o chování 
bílinského kapitána Bakrlíka, u něhož 
to s prominutím všechno začalo. Za mě 
ovšem selhala i mainstreamová media, 
která vylíčila celý příběh zkresleně, 
přičemž některé věci byly naprosto 
smyšlené. Souhlasíte?
Naprosto. Že se prý v Kralupech prali diváci! 
Nikdo z diváků se s nikým nepral. Je zřejmé, 

že bílinští zkusili poslední variantu, která by 
eventuálně mohla promluvit do celkového skó-
re. Musím říct, že tohle se mi hrubě nelíbilo, 
nemluvě o tom, kterak se poté někteří rádoby 
odborníci začali vyjadřovat. My jsme dostali 
namláceno obzvláště hrubým způsobem, to 

se přešlo, a místo toho se řešilo chování jedno-
ho fanouška, kterého do té doby na hokeji ni-
kdo nikdy neviděl. Posléze následovaly články 
o tom, kterak jsou kralupští fanoušci strašní, 
že to byla v hledišti zvěř atd. Kralupy a Mělník 
mají nejlepší fanoušky v téhle soutěži. Kdyby 
takové fandy měly některé druholigové týmy, 
mohly by si gratulovat. Po konci zápasu, který 
byl předčasně ukončen, probíhalo focení na 
ledě s pohárem, užily si to hlavně děti. Bílina 
nikoho nezajímala. Pan Kanis se ale bál o svoji 
bezpečnost! Je to opravdu směšné. 

Kralupský hokej letos po dlouhých letech 
zaznamenal mimořádný úspěch v rámci 
seniorské kategorie. Máte chuť u týmu 
dále pokračovat?
Jsem s manažerem týmu Martinem Hamplem 
předběžně domluven na pokračování, totéž se 
týká mého asistenta Jana Boháčka. Už jsme 
také začali s tvorbou plánu letní přípravy, byť 
ještě nevíme, pro jakou to bude soutěž (rozho-
vor byl uskutečněn těšně před uzávěrkou čísla 
pozn. aut.). Každopádně místní příznivci by si 
2. ligu zasloužili. 

ALEŠ LEVÝ,

TISKOVÝ MLUVČÍ MĚÚ

Hokejové Kralupy stále řeší 
nedohrané utkání s Bílinou

Nový zubař  
v Kralupech

Od 18. 4. 2023 začíná v Kralupech fungovat 
nová zubní ordinace. Více informací zde: 
https://mddr--lenka-behalova9.webnode.cz/. 
Možné objednání na tel.: 776 184 572.

Sportovní zpravodajství
(kompletní přehled najdete 
na www.kralupskyzpravodaj.cz)
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Můžete nám sdělit, co Vás přivedlo do 
výživové poradny NATURHOUSE?
Po viditelném úspěchu svých přátel jsem 
to chtěla zkusit. A  hlavně také ve svém 
věku dokázat, že to půjde. 

Pamatujete si, jak probíhala Vaše  
1. konzultace? Co se na ní dělo?
Určitě pamatuji. Po příjemném rozhovo-
ru, vážení a měření jsem dostala spoustu 
rad a návod jak na to.

Začala jste dodržovat metodu 
NATURHOUSE. Co jste na ní nejvíce 
oceňovala?
Pomohl mi určitě rozpis potravin na celý 
den a recepty, které stále používám.

Co pro Vás znamenaly pravidelné 
týdenní konzultace?
Nemám doma váhu, takže hlavně moment 
překvapení při vážení a radost z úspěchů.

K tomu, aby člověk upravil svoji 
hmotnost, je potřeba změnit jídelníček 
a stravovací návyky. Jaké konkrétní 
změny se týkaly Vás?
V podstatě jsem nebyla zvyklá jíst kned-
líky a tučná jídla, takže pro mě byly dů-
ležité hlavně rady, co jíst a kdy.

Nedílnou součástí metody NATUR-
HOUSE je užívání produktů určených 
k čištění těla při hubnutí. Jak Vám 
pomáhaly a které jste si oblíbila?
Oceňuji ten skoro okamžitý účinek. Po-
máhaly mi produkty na odvod zadržo-
vané vody.

Pokračujete s užíváním produktů i nyní?
Už ne, ale nebráním se tomu.

Jak se cítíte nyní lehčí o 13 kg?
Překročila jsem cíl, který jsem si na začátku 
dala, takže naprosto skvěle.

Kombinovala jste hubnutí se cvičením?
Snažím se aspoň 3x týdně o rychlou chůzi.

Plánujete do NATURHOUSE docházet 
i nadále?
Návštěvám se nebráním, ale už nepotřebuji 
chodit každý týden.

DĚKUJI ZA ROZHOVOR.

MGR.RENATA MÍKOVÁ

NH, KRALUPY NAD VLTAVOU

Jméno a příjmení: 
Lenka Vyšatová
Zaměstnání: asistentka
Věk: 57 let
Výška: 170 cm
Původní hmotnost: 95 kg
Současná hmotnost: 82 kg

Zhubla: 13 kg v poradně NH 
Kralupy nad Vltavou

Míry před (pas, břicho, boky): 
92, 115, 119 cm
Míry po (pas, břicho, boky):  
78, 98, 107 cm

PŘED

PO

Pod webovými stránkami naturhouse-cz.cz najdete také eshop. Při objednávce 
produktů na tel. 739 084 706 si můžete zboží vyzvednout buď na adrese NATUR-
HOUSE, Jungmannova 75 nebo máte dovoz po Kralupech a blízkém okolí zdarma.

Autokemp v jižních Čechách
přijme na letní sezonu
pracovníky/ce na úklid, 
do kuchyně a na pomocné práce. 
Strava a ubytování zajištěno. 

Tel.: 602 464 901, 
e-mail: recepce@autokempkomornik.cz

DEN DĚTÍ 
v cukrárně Natali
1. 6. 2023 od 12 do 18 hod.
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Potraviny ESO MARKET Pavla Voráčka v Nerudově ulici 
Vám nabízí nadstandardní výběr uzenin, sýrů a okolo 1500 kusů 

zdravé výživy. Dále každý zákazník, který u nás nakoupí 
nad 500 kč, dostane malý dárek, při nákupu nad 1000 kč 

obdrží zákazník láhev bílého nebo červeného vína. 
Těšíme se na vaši návštěvu, kolektiv potravin.
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